
Veľké divadlo 
z malého mesta

Aj toto sa písalo o námestov-
ských divadelníkoch v českej 
tlači, keď v auguste reprezen-
tovali Slovensko na medzi-
národnom festivale v Českej 
republike. Divadlo dNO tam 
s mimoriadnym úspechom 
odohralo štyri predstavenia 
NO LAND o budovaní Orav-
skej priehrady. Za relatívne 
krátku dobu od svojho vzniku 
sa divadlu darí dobýjať srd-
cia divákov nielen v našom 
meste a krajine, ale aj na me-
dzinárodnej scéne. Najlep-

šie to potvrdzuje aj aktuálne 
najväčší úspech divadla, kto-
rým je čerstvá nominácia na 
prestížny festival Mondial du 
Théâtre, ktorý sa uskutoční 
budúci rok v Monaku. Mon-
dial je celosvetová divadelná 
olympiáda, ktorá sa koná raz 
za štyri roky a každú krajinu tu 
reprezentuje jeden divadelný 
súbor. Účasť na medzinárod-

ných festivaloch je nielen veľ-
kou poctou pre našich divadel-
níkov, ale aj skvelou reklamou 
pre mesto Námestovo, ktoré 
divadlo hrdo nesie vo svojom 
názve.

Hranica môže aj spájať
Silné momenty na javisku a 

nekonečný standing ovation 
vypredanej sály Domu kultú-
ry v Námestove. Tak vyzeral 
sobotný večer 7. septembra, 
kedy bola uvedená v rámci 
festivalu Slanický ostrov di-
vadla premiéra 7. autorskej 
inscenácie divadla dNO s ná-

zvom Hranica. Inscenácia re-
žiséra Lukáša Kubíka, ktorá sa 
zaoberá zložitými  otázkami 
identity, národnej príslušnos-
ti a polarizácie spoločnosti, 
vzbudila u divákov silné emó-
cie a rozpútala živú diskusiu, 
ktorou po predstavení sprevá-
dzal moderátor RTVS Martin 
Staňo. 

Pokračovanie na 9. str.
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ámestovčan
Vláda SR ponúka Orave príležitosť, 
o akej sme mohli len snívať. 
Využijeme ju? 
Podpredseda vlády a minister život-
ného prostredia Tomáš Taraba ohlásil 
v Námestove spustenie výzvy na od-
kanalizovanie Oravy, a to konkrét-

ne v okresoch Námestovo, Tvrdošín 
a Dolný Kubín. Výzva reaguje na ro-
kovanie vlády, ktoré sa uskutočnilo 3. 
júla 2024 v Zákamennom. 

Žiadosti o dotácie na vybudo-
vanie vodárenskej infraštruk-
túry môžu podávať obce alebo 
záujmové združenia obcí. Pod-
poria projekty budovania, roz-
šírenia alebo rekonštrukcie vo-
dovodnej či kanalizačnej siete, 
čistiarne odpadových vôd, vo-
dárenského zdroja aj realizáciu 
vodovodu a kanalizácie v jed-
nej ryhe. Častým dôvodom, pre 

ktorý boli v minulosti žiadosti 
vyradené z procesu hodnote-
nia, bola povinnosť predkladať 
zmluvy o budúcej zmluve o 
prevádzke, respektíve prevádz-
kovaní vodárenskej infraštruk-
túry už pri podaní žiadosti. 
Týkalo sa to časti, na ktorú 
žiadateľ žiadal dotáciu v prís-
lušnom roku. Po novom budú 
žiadatelia túto prílohu pred-

kladať až ku dňu uzatvorenia 
zmluvy s Environmentálnym 
fondom, čo prijímateľovi do-
tácie zabezpečí dostatok času 
na uzatvorenie zmluvy. Jedna 
obec môže získať dotáciu 3 
mil. eur, združenie obcí až 6 
mil. eur. Prefinancovať je mož-
né aj vypracovanie projektovej 
dokumentácie, a to až do výšky 
10 % oprávnených nákladov. 

Mesto Námestovo si uvedo-
muje túto jedinečnú príležitosť 
– vybudovať vodovody a ka-
nalizácie z cudzích finančných 
zdrojov. Preto všetku energiu 
a personálnu kapacitu venuje 
príprave žiadosti o dotáciu vo 
výške tri milióny eur. Žiadosť 
musí byť podaná na Environ-
mentálny fond do 15. novem-
bra 2024. Na prvý pohľad 
sa zdá, že bez problémov to 
zvládneme. Ministerstvo život-
ného prostredia SR vychádza 
obciam a mestám maximálne 
v ústrety. K žiadosti stačia dve 
prílohy – stavebné povolenie 
a projektová dokumentácia. 
Mesto Námestovo má vypra-
covanú projektovú dokumentá-
ciu. Je to však málo. K žiadosti 
o stavebné povolenie sa musia 
predložiť listy vlastníctva ako 

dôkaz, že mesto je vlastníkom 
pozemkov, ktorými inžinier-
ske siete sú podľa projektu 
navrhované. Problémom je, že 
v štyroch malých parcelách sú 
v podielovom spoluvlastníc-
tve občania, ktorí prehlasujú, 
že rozumejú príležitosti o do-
táciu, prejavujú dobrú vôľu 
predať podiely pozemkov, ale 
pre mesto Námestovo kladú 
nesplniteľné podmienky. Je-
den z nich žiada 90 eur/m2. Je 
to podiel pozemku v jestvujú-
cej ceste o výmere 28,50 m2. 
Mesto Námestovo je legislatív-
ne zviazané. V zmysle nášho 
všeobecne záväzného nariade-
nia sa môže vyplatiť len 1 euro/
m2. Ak čo i len 1 m2 z pred-
metných pozemkov nebude od-
kúpený, alebo nebude zriadené 
vecné bremeno, nemôžme žia-
dať stavebný úrad o vydanie 
stavebného povolenia, a tak ani 
dotáciu – finančné prostriedky 
na výstavbu vodovodu a kana-
lizácie v lokalite Vojenské I v 
Námestove. Preto na záver roz-
pačitá otázka – budú či nebudú 
do Námestova putovať 3 milió-
ny eur? 

                      Ján KADERA
primátor

Primátor Ján Kadera informoval poslancov na rokovaní mestské-
ho zastupiteľstva 16. septembra o nebývalej možnosti financovania 
výstavby vodovodu a kanalizácie v lokalite Vojenské, aj o priprave-
nosti pracovníkov mestského úradu stihnúť stanovený termín – 15. 
novembra – na vypracovanie žiadosti. Zdroj foto: FB (sž), text: (lá) 

Divadlo dNO píše 
ďalší úspešný príbeh
Premiéra novej inscenácie, úspešné vystúpenia 
doma i v zahraničí a nominácia na svetový festival 
Mondial, po ktorej sa jeho meno skloňuje v celom 
divadelnom svete. To je len zlomok všetkého, čo 
sa za posledné mesiace udialo v námestovskom 
divadle dNO. 

Po predstavení GENIUS LOCI. 

Site specific inscenácia GENIUS LOCI N-A na Slanickom 
ostrove umenia.

Na prahu nového školského roka

K 31. augustu 2024 ukon-
čilo svoju činnosť Centrum 
voľného času Maják. Komi-
sia pre školstvo, výchovu, 
vzdelávanie a kultúru chce 
verejne poďakovať Andrei 
Lubasovej, riaditeľke Centra 
voľného času Maják za prá-
cu s deťmi a mládežou, jej 
svedomitý prístup a šírenie 
dobrého mena centra.  

V rámci školských zariade-
ní v zriaďovateľskej pôsob-
nosti mesta Námestovo na-
stala jedna zmena na vedúcej 
pozícii. Post riaditeľky Ma-
terskej škôlky na Bernoláko-

vej ulici od júla zastáva Eva 
Jagelková. Vystriedala dlho-
ročnú riaditeľku Ivetu Mad-
leňákovú, ktorej patrí veľká 
vďaka za obetavú prácu, za 
všetky aktivity, ktoré prispe-
li k rozvoju materskej škôl-
ky, za jej zanietenie a profe-
sionálny prístup. Novej pani 
riaditeľke želáme všetko len 
to najlepšie, veľa trpezlivos-
ti, síl a energie v náročnej 
práci.   

Na začiatku školského roka 
si vždy želáme to, čo je naj-
cennejšie – zdravie. Pridali 
by sme ešte prianie, aby sme 

všetci boli schop-
ní väčšej miery 
empatie. Deťom 
žičíme úspechy 
dosiahnuté s po-
mocou učiteľov, 
vychovávateľov a 
rodičov v zmysle 
čínskeho príslo-
via: „Ak niekomu 
daruješ rybu, na-
kŕmiš ho na jeden 
deň. Ak ho naučíš 
tkať siete a loviť, 
dáš mu potravu na 
celý život.“

Mária 
VOJTAŠÁKOVÁ
poslankyňa MsZ

predsedníčka Ko-
misie pre školstvo, 

výchovu, vzdelá-
vanie a kultúru 

Po dvoch mesiacoch bezstarostných prázdnin sa 
v pondelok 2. septembra 2024 opäť otvorili brány 
škôl. Ako to už býva, najviac sa na školu či škôlku 
a nových kamarátov tešili škôlkari a prváci na základ-
ných školách. V Námestove zasadlo do školských la-
víc 1014 žiakov základných škôl, z toho 100 prvákov.

Ilustračná fotografia.             Foto: zš s



Ako sa hovorí, aj malá ryba 
je ryba, tak aj každé euro, 
ktoré sa nám podarí získať do 
mesta a použiť ho na zmys-
luplný účel, je dobré. Minis-
terstvo fi nancií SR v priebe-
hu mája tohto roku umožnilo 
uchádzať sa o získanie dotá-
cií do výšky 15 tisíc eur na 
jeden projekt. V jednej výzve 
sa o dotáciu mohli uchádzať 
obce a mestá a v druhej vý-
zve bola možnosť žiadate-
ľov oveľa širšia. Po vzájom-
nej dohode sme sa do výziev 
pustili viacerí. Dve žiadosti 
podalo mesto a po jednej ZŠ 
Brehy, Centrum sociálnych 

služieb a Dom kultúry Ná-
mestovo. Ministerstvo fi nan-
cií nám schválilo štyri z pia-
tich žiadostí, neuspeli sme iba 
pri dome kultúry. Žiadosti ne-
boli schválené v plnej výške, 
ale ako uvádzame, každé euro 
poteší. Zo schválených dotá-
cií sa zakúpia plynové varné 
kotly do jedálne na Komen-
ského ulici, ZŠ Slnečná si vy-
buduje workoutové ihrisko, 
centrum sociálnych služieb 
si zakúpi rehabilitačný prí-
stroj pre seniorov a z druhého 
mestského projektu plánuje-
me už teraz na jeseň vysadiť 
kvetinový záhon z rôznych 

c i b u -
ľ o v í n 
a se-
m i e n 
kvetov 
v ze-
l e n o m 
p á s e 
m e d z i 
c e s t o u 
a chod-
níkom na Štefánikovej ulici 
v časti od fary až po križovat-
ku pod Lidlom.

Napísanie a predloženie 
týchto typov žiadostí je jed-
noduchšie ako napríklad 
z fondov EU a zvládnu ich aj 
zamestnanci mestského úra-
du, škôl, či príspevkových or-
ganizácií. Je chvályhodné, že 
sa do toho pracovníci pustili 
a veríme, že úspech ich v tom 
ešte viac povzbudí.

Milan RENTKA
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PRÁVNE PORADENSTVO

Všetky plánované investície 2024 majú prípravu za sebou a už sa realizujú
V pondelok 16. septembra sa uskutočnilo v poradí štvrté rokovanie mestského zastupiteľstva v tomto roku. Mesto chce získať fi nancie na dva veľké projekty.

Štvrtému rokovaniu mest-
ského zastupiteľstva v tomto 
roku dominovali ekonomic-
ké témy. Vedúca fi nančného 
oddelenia Katarína Rusino-
vá predniesla Konsolidovanú 
výročnú správu za rok 2023, 
ktorá mala úctyhodných 34 

strán. Správa popisuje všetky 
oblasti života v meste, hod-
notí, čo sa v uplynulom roku 
podarilo, kde máme nedo-
statky, aké sú vízie a plány do 
budúcna. Správa je zverejne-
ná na webe mesta pri rozpoč-
te za rok 2023. 

Fakturácia po realizácii
Ďalšou povinnou správou 

z oblasti fi nancií bolo plne-
nie rozpočtu k 30. 6. 2024. 
Tradične sa ozvala kritika na 
nízke plnenie kapitálových 
výdavkov, teda investícií. To 
má ale objektívne vysvetle-
nie, pretože samotnému „mí-
ňaniu“ peňazí z tejto kapitoly 
predchádza príprava jednot-
livých akcií, vybavenie sta-
vebných a iných povolení, 
vykonanie verejného obsta-
rávania, podpis a zverejnenie 
zmluvy o dielo, odovzdanie 
staveniska, začatie staveb-
ných prác a až nakoniec fak-
turácia a jej úhrada. Dobrou 
správou je, že vo všetkých 
plánovaných investíciách je 
príprava za nami a akcie sa 
už realizujú.

Ďalšie dva body sa týka-
li úpravy rozpočtu mesta 
v tomto roku, ako aj úpra-
vy rozpočtov Technických 
služieb mesta Námestovo 
a Domu kultúry Námestovo 
na základe vývoja fi nancií 

a požiadaviek jed-
notlivých subjek-
tov. Všetky pred-
kladané materiály 
poslanci schválili.

V úvode rokova-
nia mali poslanci 
na stole protest 
prokurátora voči 
VZN, ktorým 
chcelo mesto na-
staviť pravidlá 
na státie, odťa-
hovanie a odstra-
ňovanie vozidiel 
na verejných 
priestranstvách 
a miestnych ko-
munikáciách. Na 
základe podne-
tu hlavnej kon-
trolórky Eleny Krausovej 
prokuratúra vydala protest 
prokurátora a navrhla po-
slancom uvedené VZN zru-
šiť. Poslanci protestu vyho-
veli a VZN zrušili. Poslanci 
si tiež vypočuli tri správy 
hlavnej kontrolórky z jej 
kontrolnej činnosti, ktoré 
vzali na vedomie.

Mesto pred dvomi 
výzvami za 8 miliónov
Na rokovaní boli poslanci 

vedením mesta oboznámení 
s dvomi výzvami na získanie 
cudzích zdrojov na fi nanco-
vanie dôležitých investícií. 
V prvej výzve sa mesto 
chce uchádzať o fi nančný 
balík až do výšky 3 milió-
nov eur. Peniaze sú určené 
na vybudovanie vodovo-
du a kanalizácie v lokalite 
Vojenské I. Spolufi nanco-
vanie je veľmi priaznivé, 
iba jedno percento z celej 
dotácie. V prípade úspeš-
nosti žiadosti by to bola 
pre budúcich stavebníkov 
a mesto mimoriadna úspo-
ra fi nancií. 

Do druhej výzvy sa za-
pája náš Bytový podnik
Námestovo. Dlhodobo 
plánovaná výstavba no-
vých rozvodov tepla na 
sídlisku Brehy, vráta-
ne zvýšenia 
e f e k t í v n o s t i 
výroby tep-
la, si vyžiada 
investíciu až 
do 5 miliónov 
eur. V tejto vý-
zve je spolu-
účasť vyššia,  
jej výška bude 
záležať pre-
dovšetkým na 
tom, aká úspo-
ra sa oproti 
súčasnosti do-
siahne. Naj-
väčšie sídlisko 
v meste má je-
dinečnú šancu 
zrekonštruo-
vať kotolňu 
a vybudovať 
nové moderné 
rozvody. A ak 
sa podarí zís-
kať čo najviac cudzích 
zdrojov, na cene tepla by 

sa to nemalo prejaviť. 
Poslanci, samozrejme, 
navrhované zámery pod-
porili a schválili prísluš-
né dokumenty potrebné 
k podaniu žiadostí.

Milan RENTKA
prednosta MsÚ

Každá získaná dotácia poteší
Mestu, ale aj jeho niektorým organizáciám sa podarilo zís-
kať dotácie z ministerstva fi nancií.

V zmysle zákona o ochrane 
spotrebiteľov platí, že spot-
rebiteľ môže odstúpiť od 
zmluvy uzatvorenej na diaľ-
ku, resp. mimo prevádzko-
vých priestorov obchodníka 
(teda vo vašom prípade cez 
internet) do 14 dní, avšak 
toto právo patrí spotrebiteľo-
vi, ktorým je fyzická osoba 
nekonajúca v rámci svojej 

podnikateľskej činnosti. Ak 
ste pri nákupe uviedli svoje 
IČO, nakupovali ste ako živ-
nostník, teda ako podnikateľ, 
nevzniká vám právo na od-
stúpenie od zmluvym resp. 
vrátenie tovaru. V ostatných 
prípadoch, keď ste takto vra-
cali tovar, si to možno iné 
e-shopy nevšimli, alebo vy-
hoveli vašej požiadavke nad 

r á m e c 
svoj ich 
z á k o n -
n ý c h 
p o v i n -
n o s t í , 
pretože 
podnikatelia, ktorými sú aj 
živnostníci, takéto právo ne-
majú. Napríklad aj niektoré 
kamenné obchody ponúkajú 
možnosť vrátiť tovar, ale ide 
o právo spotrebiteľa nad rá-
mec zákona, ktoré ako služ-
bu naviac ponúkajú niektoré 
kamenné obchody pre svo-
jich zákazníkov.

Adriana PANEKOVÁ

Vrátenie tovaru
Objednala som si cez internet pre seba stoličky, ale 
keďže boli príliš veľké, chcela som ich vrátiť. Z e-
-shopu mi napísali, že ja nemôžem od zmluvy od-
stúpiť a vrátiť tovar v rámci 14 dní, pretože som živ-
nostníčka a pre mňa to neplatí. Nerozumiem tomu, 
pretože som už viackrát takto vracala tovar a nikdy 
s tým nebol problém.

Na septembrovom rokovaní MsZ sa zúčastnilo 9 z 12 poslancov, vedenie 
mesta, vedúci oddelení, príspevkových organizácií mesta i niekoľko obča-
nov z radov verejnosti. Prerokovanie 10 bodov programu trvalo približne 
tri hodiny.               Zdroj foto: FB (sž), texty pod 

Príspevok na prepravu občanom so ZŤP od 2025

Nákupná poukážka pre 
seniorov nad 70 rokov
Nákupnú poukážku si už 

tradične do 30. 10. 2024 
môžu vyzdvihnúť obyvatelia 
mesta nad 70 rokov. Okruh 
prevádzok, kde si môžu po-
ukážku uplatniť sa rozšíril 
o lekáreň, elektro potreby, 
kuchynské potreby a po no-
vom aj u prevádzkovateľov 
taxislužby a uhradiť ním pre-
pravy či už k lekárovi, na ná-
kup a podobne. 

Bližšie pokyny dostanú 
obyvatelia pri vyzdvihnutí 
poukážky na mestskom úra-
de. 
Rozšírený okruh bčanov 
s nárokom na príspevok
Poslankyňa a predsedníč-

ka komisie pre sociálnu ob-
lasť, zdravotnú starostlivosť 
a občianske záležitosti Mária 
Červeňová spolu s ostatnými 
členmi komisie navrhla mes-
tu rozšíriť okruh ľudí, ktorí 

každoročne môžu poukáž-
ku získať. Cieľom je aspoň 
čiastočne odbremeniť obyva-
teľov so zdravotným znevý-
hodnením od nákladov, ktoré 
znášajú vo vyššej miere a sú 
často odkázaní na pomoc s 
mobilitou. 

Takýto návrh sa musí legis-
latívne upraviť, jasne zadefi -
novať okruh občanov so ZŤP 
s nárokom na príspevok a na 
rozšírený okruh osôb sa mu-
sia v rozpočte mesta aj schvá-
liť fi nancie. Z tohto dôvodu 
by zmeny mali začať platiť 
od budúceho roka. S vede-
ním mesta je už predbežná 
dohoda, podmienky dostanú 
poslanci na schválenie ešte 
túto jeseň.

Finančný 
príspevok na stravu 

Minulý rok bolo prijaté Vše-
obecne záväzné nariadenie o 
poskytovaní fi nančného  prí-
spevku na stravovanie. Finanč-

ný prí-
spevok 
vo výš-
ke 1,5 
eura na 
deň po-
čas pra-
covných 
dní  je 
dostup-
ný pre občanov, ktorí sú po-
berateľmi starobného alebo 
invalidného dôchodku do 
výšky 500 eur mesačne. 

O príspevok môžu požia-
dať obyvatelia na mestskom 
úrade a následne ho uplat-
niť v zazmluvnených reštau-
račných zariadeniach, kde 
sa varí denné menu. Jedlo si 
môžu vyzdvihnúť alebo ne-
chať priviezť. 

V komisii pre sociálnu ob-
lasť, zdravotnú starostlivosť 
a občianske záležitosti po-
stupne pripravujeme aj ďal-
šie návrhy a podnety, ktorými 
chceme obyvateľom nášho 
mesta pomáhať prekonávať 
bariéry.  

Mária ČERVEŇOVÁ

Okruh služieb, na ktoré môžu občania nad 70 rokov 
použiť tridsaťeurovú poukážku, sa rozšíril a od bu-
dúceho roka by sa mal príspevok poskytnúť obča-
nom so ZŤP na prepravu.         

Náčelník MsP Miroslav Hajdučík informoval poslancov, 
že obdobie platnosti VzN o státí, odťahovaní a odstraňovaní 
vozidiel z verejných priestranstiev a komunikácií umožnilo 
mestu zbaviť sa niekoľkých dlhodobo odparkovaných vrakov 
áut. Ale hlavne - protestom prokurátora sa mesto „dopátralo“ 
informácií, že odstraňovanie vrakov nie je jeho povinnosťou, 
ale povinnosťou štátnej správy. 

Riaditeľ Bytového podniku Námestovo 
Milan Šurin predložil poslancom správu 
o zámere zapojiť sa do výzvy na výstavbu 
nových rozvodov tepla na sídlisku Brehy, 
vrátane zvýšenia efektívnosti výroby tepla 
a v diskusii o tejto problematike reagoval 
na otázky poslancov. 
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V súčasností prebiehajú fi nálne práce na 
modernizácií atletického ihriska, a to rekon-
štrukcia atletického oválu. Zrealizovali sa 
podkladové vrstvy, drenážny asfaltový betón 

a pripravuje sa pokládka fi nálnej polyuretá-
novej EPDM vrstvy. Ďalej sa budujú technic-
ké disciplíny v južnom a severnom sektore, 
osvetlenie a spevnené plochy.    

Modernizácia atletického ihriska – práce fi nalizujú

Mesto Námestovo

Modernizácia atletického ihriska v areáli MŠK Námestovo

Projekt bol podporený z verejných zdrojov prostredníctvom príspevku na projekt podpory športu

schváleného v roku 2024 v rámci výzvy č. 2023/001 v maximálnej výške:

414 006,20 €

Drenážová asfaltová vrstva.

Pokládka drenážovej asfaltovej vrstvy.

Strojárenská ulica aj s osvtlením
Vybudovala sa Strojá-
renská ulica, vrátane 
verejného osvetlenia.

Foto vpravo

Pripravujeme
Projektovú doku-
mentáciu: Zníženie 
energetickej nároč-
ností domu kultúry, 
Športové komunitné 
centrum v Námesto-
ve.
 Rozšírenie cyklo-
chodníka na Nábreží 
Oravskej priehrady 
– projekt bude fi nan-
covaný z fi nančných 
prostriedkov schvá-
lených na výjazdo-
vom rokovaní vlády v 
Zákamennom.
Zvýšenie energe-
tickej efektívnosti 
školskej jedálne na 
Komenského ulici 
v Námestove – Die-
lo bude realizované 
v rámci „Výzvy na 
predkladanie žia-
dostí o poskytnutie 
prostriedkov mecha-
nizmu zameranej na 
rýchlo realizovateľné 
opatrenia za účelom 
zvýšenia energetic-
kej efektívnosti ve-
rejných budov.

Pripravila: 
Eva VALENTÍNYOVÁ
referentka odd. výstavby

Foto: MsÚ

Rekonštrukcia Ú-čka pokračuje

Na Účku boli odstráni-
li sa zatrávňovacie plo-
chy a nahradili sa betó-
novou dlažbou, pribudli 
drevené lavičky a oce-
ľové stolíky. Práce budú 
pokračovať a vymenia 
sa plastové plochy za 
nové WPC dosky.

Účko – pribudli nové lavičky a stolíky.

 Účko – výmena 
zatrávňovacích plôch

Chodníky na Ulici 9. mája

Dokončujú sa posledné práce na pokládke 
zámkovej dlažby.
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INVESTIČNÉ AKTIVITY MESTA

Aj menšími investíciami sa snažíme zlepšiť život občanom

Pozrime sa spolu na menšie akcie, ktoré sme v poslednej 
dobe v meste realizovali.

Obyvatelia novej bytovky na Veternej ulici sa sťažovali na 
priestranstvo v okolí vstupu do bytovky, kde sú umiestnené 
kontajnery na odpad a kde parkujú svoje vozidlá. Priestran-
stvo sme upravili a položili nový asfaltový koberec. Záro-
veň sa vyasfaltovala aj ďalšia plocha medzi radovými ga-
rážami na Brehoch. Plán máme každý rok takto upraviť aj 
plochy medzi ostatnými radovými garážami.

Priestory pri bytovke so Zelenou lekárňou a Optikou si 
tiež pýtali upravu a skrášlenie. Úpravu sa podarilo zreali-
zovať a obyvatelia bytovky a klienti uvedených prevádzok 
to veľmi ocenili.

Pred niekoľkými rokmi rekonštruovaná ulica Komenské-
ho sa v spodnej časti rozpadla. Keďže firma, ktorá zákazku 
realizovala zanikla, mesto si nemohlo uplatniť reklamáciu. 

Neostávalo nič iné, len opravu zafinancovať z mestských  
prostriedkov. Podarilo sa a občania nie len z uvedenej ulice, 
ale aj rodičia školákov či škôlkarov to tiež ocenili.

Občanov bytovky na Slnečnej ulici trápilo vytápanie sute-
rénu bytovky po silných dažďoch. Riešenie sa našlo osade-
ním hlbokého žľabu, ktorý zachytáva dažďovú vodu steka-
júcu z vrchnej a bočnej časti ulice pred vchod spomínanej 
bytovky. Voda zo žľabu je zvedená do dažďovej vpuste. Po-
sledné väčšie zrážky ukázali, že odvodnenie funguje.

Okrem väčšej investícii do rekonštrukcie Nábrežia sme 
širšie priestranstvo Nábrežia rozšírili o lavičky na sedenie. 
Jedny v blízkosti stánku na zmrzlinu a druhé pri detskom 
ihrisku. Tie zároveň slúžia ako ochrana pred prejazdom vo-
zidiel cez ihrisko.

Milan RENTKA
Foto: MsÚ

 Nielen veľké investičné akcie prispievajú 
k rozvoju mesta, aj zdanlivo drobné vylep-

šenia, opravy, údržba sú veľmi dôležité v 
každodennom živote jeho obyvateľov.

Upravená plocha pri novej bytovke na Veternej ulici

Pri Zelenej lekárni – pôvodný stav.
Zničený asfalt pri Zelenej lekárni 
nahradila nová asfaltová plocha. Asfaltový koberec medzi garážami na Brehoch.

Pri detskom ihrisku na Účku pribudli lavičky. 

Nové lavičky sú na Nábreží aj pri stánku so zmrzlinou. Oprava asfaltovej vrstvy pri SOŠT na Komenského ulici.
Žľabom na Slnečnej ulici sa vyrie-

šil problém s dažďovou vodou.



Letná turistická sezóna 
2024 na Oravskej priehrade 
je na konci. 

Táto letná sezóna bola vý-
nimočná oproti predošlým, 
bohužiaľ pre väčšinu podni-
kateľov v cestovnom ruchu 
a hlavne pre turistov, ktorí 
si vybrali pre svoju dovo-
lenkovú destináciu Oravskú 
priehradu, nie veľmi pozi-
tívna. 

Aj keď išlo o jedno z naj-
teplejších letných období 
za posledné roky a dokonca 
môžeme hovoriť o najsta-
bilnejšom počasí, tak brehy 
Oravskej priehrady zívali 
prázdnotou. Nedostatok tu-
ristov bol viditeľný všade, 
počnúc voľnými parkovací-
mi plochami na nábreží, až 
po poloprázdne terasy pod-
nikov na nábreží a jeho oko-
lí. Mierny ruch bolo cítiť 
len v priľahlých mestských 
častiach ako lokalita Stud-
nička a na Slanickej osade, 
kde vďaka lodi, ktorá denne 
premáva na Slanický ostrov, 
bola vyššia koncentrácia tu-
ristov.  

Vzhľadom na to, že sa 
Vodohospodársky podnik 
rozhodol rekonštruovať 
priehradný múr a na ich 
obhajobu musím povedať, 
že opravy boli nutné a ča-
kali na ne niekoľko rokov, 
postup, ktorý zvolili, mal 
výrazný vplyv na cestovný 
ruch v okolí.  Čo je ale stá-
le pre mňa nepochopiteľné, 
a to aj po vysvetlení Vodo-

hospodárskeho podniku, 
prečo muselo dôjsť k rekon-
štrukcií práve počas hlavnej 
sezóny. Mám zato, že ak by 
sa Oravská priehrada zača-

la vypúšťať na začiatku au-
gusta, vodná hladina by bola 
postačujúca na rekreáciu a 
vodné športy do konca let-
nej sezóny. V septembri je 
počasie stále stabilné, kedy 
sa tieto opravy mohli vyko-
návať. Situáciu nezlepšili 
ani opakovane odvysielané 
reportáže o vypustenej prie-
hrade, kde, bohužiaľ, chý-
bali relevantné informácie 
o možnostiach navštívenia 
okolia Oravskej priehrady a 
využití väčšiny služieb.

Pre nedostatočnú hladinu 
museli predčasne ukončiť 
svoju činnosť zariadenia pre 
vodné športy a vodnú rekre-
áciu. Veľký pokles hostí hlá-
sia všetky ubytovacie a stra-
vovacie zariadenia v okolí. 

Aj keď pokles turistov za-
znamenali v celom regióne, 
nielen v Námestove, tak, 
bohužiaľ, aj keď máme ta-
kýto klenot ako Oravskú 

priehradu a okolitú prírodu, 
v porovnaní s okresmi Dol-
ný Kubín a Tvrdošín ďaleko 
zaostávame v návštevnosti a 
prenocovaní turistov. 

Vlna kritiky sa zniesla ale 
aj na vedenie mesta, ktoré 
akoby táto situácia vôbec 
netrápila a mám pocit, ako-
by pred tým zatvárali oči. 
Keď nedošlo k lobingu za 
posunutie opráv, očakávali 
by sme aspoň komunikáciu 
a informovanie, prečo sa 
to deje, prečo sa to nemô-
že diať v iných mesiacoch a 
podobne. A keď už došlo k 
tejto situácii, namiesto toho, 
aby sme využili momentál-
ny stav vody na vyčistenie 
a úpravu brehu v rekreačnej 
časti Účko, na ktoré dokon-

ca vláda odklepla peniaze, 
ktoré sú priamo určené na  
jeho revitalizáciu, tak sa 
opäť nič nedeje a čakáme 
na to, že to zase raz zale-
je voda a to, čo je pod vo-
dou, tak predsa nie je vidno.  
Niekoľko rokov sa snažíme 
aj s kolegami z OZ Orav-
ská priehrada.eu vysvetliť, 
že kontrolovaný cestovný 
ruch má pozitívny vplyv na 
rozvoj regiónu. Bohužiaľ, v 
tomto meste je téma cestov-
ného ruchu stále tabu a do-
plácajú na to nielen podni-
katelia, ale aj občania. 

Takto všetci podnikatelia a 
prevádzkovatelia zariadení 
v okolí priehrady ostali na-
pospas osudu. A naše krásne 
mesto ostalo v najnavšte-
vovanejšej časti bez vody s 
výrazným závanom rozkla-
dajúcich sa ulitníkov a uhy-
nutých rýb. 

Situáciu zlepšovalo azda 
len naozaj bohatý kultúrny 
program festivalov, kon-
certov či iných kultúrnych 
podujatí, vďaka ktorým 
sa aspoň počas víkendov 
nábrežie naplnilo a ožíva-
lo. 

Táto situácia by mohla byť 
ale do budúcna ponauče-
ním a už dnes by sme mali 
pracovať na vzťahoch a ko-
munikácii medzi všetkými 
zúčastnenými stranami, kto-
rých sa stav Oravskej prie-
hrady priamo dotýka. 

Tomáš DIBDIAK 
podnikateľ v CR 
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Letná sezóna na Oravskej priehrade 2024
Ako sa  (ne)rozvíja cestovný ruch a ide naozaj o RUCH?

Niekto plače, že je vody málo, iní plačú, že je vody priveľa

To, čo vidíme na záberoch 
z rozvodnených riek niekoľ-
ko desiatok kilometrov od 
nás, pred desaťročiami za-
žívali ľudia na Orave. Nie-
ktoré povodne na Orave si 
vyžiadali viac než stovku 
ľudských životov, niekoľko 
tisíc uhynutých zvierat, ne-
hovoriac o škodách na ma-
jetku a poliach. Až výstav-
ba Oravskej priehrady nás 
od týchto nešťastí ochránila 
a chráni nás už viac ako se-
demdesiat rokov. Treba zdô-
razniť, že to bola a stále je 
prvoradá úloha vodnej hrá-

dze. Až na druhom mieste 
je výroba elektrickej energie 
a pridanou hodnotou sú, sa-
mozrejme, možnosti cestov-
ného ruchu. A podľa týchto 
priorít je nastavený režim 
prevádzky vodného diela, 
schválený v tzv. manipulač-
nom poriadku.

Takáto veľká stavba si vy-
žaduje pravidelnú údržbu 
a opravy, občas aj väčšieho 
rozsahu. Pamätáme si vy-
pustenie celej nádrže na za-
čiatku deväťdesiatych rokov. 
Väčšia oprava sa realizovala 
aj v týchto mesiacoch, po 

viac ako tridsiatich rokoch. 
Nekritizujme správcu diela 
Slovenský vodohospodársky 
podnik za to, že sa o stavbu 
zodpovedne stará. Na opravu 
bolo potrebné zohnať finanč-
né prostriedky, zabezpečiť 
náhradné diely a firmu, ktorá 
náročné práce vykoná. Bolo 
potrebné znížiť hladinu vody 
o nejaké metre a áno, niekde 
alebo niekomu to mohlo spô-
sobiť problémy. Niekde boli 
brehy obnažené viac, inde 
menej, cítili sme vo vzduchu 
vôňu (či smrad) rybaciny, ale 
nikto z toho nezomrel a ani 
nikomu nespadol dom...

Pred dvoma týždňami sme 
tu mali návštevu z družob-
ného mesta Orlová zo severu 

Moravy. Súčasťou programu 
bola aj návšteva priehrady 
a priehradného múru s pod-
robnou prednáškou o histórii 
Oravy, o tom, čo viedlo k vý-
stavbe priehrady a ako ťažko 
sa v tých dobách stavba rea-
lizovala. No a o pár dní nato 
sa význam tohto diela potvr-
dil. Síce nás tentokrát veľké 
zrážky, chvalabohu, obišli, 
ale to neznamená, že to tak 
bude stále.

Vážme si teda našu „per-
lu“, rešpektujme jej pre-
vádzku a strpme občas aj 
odchýlku od bežného stavu. 
Aj cestovný ruch musí pre-
žiť o niekoľko desiatok cen-
timetrov nižší stav vodnej 
hladiny.       Milan RENTKA

Čo by dali naši susedia na juhu Sloven-
ska, na Morave či v Poľsku za to, keby 
museli riešiť náš problém nízkej vody...

Ilustračná fotografia.       Zdroj foto: FB Orava

Návšteva z družobnej Orlovej mala podľa vyjadrení neza-
budnuteľný zážitok z prehliadky vodného diela.      Foto: MsÚ

Foto: Juraj GEREK

Stav vody priehrady potvrdil 
závislosť na nej i potrebu 
diverzifikácie 

Nízky stav Oravskej priehra-
dy negatívne ovplyvnil najmä 
zariadenia v blízkosti brehov 
priehrady, ako sú kempingy 
a prevádzky na Nábreží. Od 
Slanice smerom k múru to ne-
bolo až také zlé. Aj táto situá-
cia s nízkym stavom vody nám 
ukázala, ako sme závislí od 
Oravskej priehrady a ako nám 
chýba diverzifikácia na strane 
ponuky pre turistov. To bude 
aj výzva do ďalších rokov, 
ako a čím prilákať viac turis-
tov do nášho mesta a regiónu. 
Veľkým prínosom  môže byť 
pripravovaná cyklotrasa okolo 
Oravskej priehrady, pomohol 
by chýbajúci aquapark, pla-
váreň.... Ale je to aj výzva pre 
jednotlivé hotelové zariadenia 
budovať si vlastné bazény ale-
bo iné atrakcie, nielen ponúkať 

ubytovacie a reštauračné služ-
by. 

Pokles návštevnosti bol nie-
len na Oravskej priehrade, ale 
aj v iných regiónoch Sloven-
ska, a to oproti predchádzajú-
cim rokom možno aj o 30 %. 
Keďže mám aj cestovnú kan-
celáriu, vychádzam z vlastnej 
skúsenosti. Zaznamenali sme 
taký fenomén, že počet ľudí, 
cestujúcich za dovolenkou do 
zahraničia stúpol tohto roku až 
o 30 %, čo sa, samozrejme, od-
razilo na poklese návštevnosti 
rekreačných a turistických ob-
lastí na celom Slovensku. Je 
to aj dôsledok postcovidového 
obdobia – ľudia stratili zábrany 
cestovať do zahraničia. Pokles 

návštevnosti turistov v našom 
regióne a Námestove teda ne-
spôsobilo iba vypustenie prie-
hrady, ale tých príčin bolo 
hneď niekoľko. Nehovoriac 
o tom, že susedné krajiny nás 
ponukou, rozsahom, atrakti-
vitou služieb predbiehajú, ako 

n a p r . 
s u s e d -
né Poľ-
sko... 

Je zná-
me, že aj 
na Ora-
ve bola 
t o h t o 
r o k u 
zrážková činnosť mimoriadne 
chudobná a vodné prítoky do 
Oravskej priehrady tak boli 
podstatne nižšie. S tým nerátali 
ani vodohospodári, ktorí  mu-
seli vypustiť  časť vody –  na už 
dlhodobo plánovanú potrebnú 
rekonštrukciu múru – výmenu 
výpustov a pod. Ak by rekon-
štrukciu posunuli na neskôr, 
práce by sa vplyvom jesen-
ného, teda na Orave zvyčajne 
chladného i daždivého počasia, 

predĺžili a predražili.
Ohľadne vzniknutej situácie 

sme sa aj s predsedom zdru-
ženia Oravská priehrada Ras-
tislavom Žulkom a ďalšími 
účastníkmi zúčastnili stretnu-
tia s vedením Povodia Váhu, 
kde sme sa zhodli, že tok in-
formácií ohľadne spomínanej 
rekonštrukcie niekde zlyhal. 
Výsledkom bola dohoda, že na 
začiatku dovolenkovej sezóny 
zvoláme všetky zainteresované 
organizácie – zástupcov miest, 
podnikateľov v cestovnom ru-
chu, občianske združenia, zá-
stupcov zväzu rybárov, ochra-
nárov a ďalších na spoločné 
stretnutie, kde si vysvetlíme 
postupy, spoluprácu a možnos-

ti lepšej informovanosti dobu-
dúcna aj prostredníctvom elek-
tronických a sociálnych médií.

Eduard DUNČIČ
poslanec MsZ

predseda komisie pre CR, 
regionálny rozvoj, služby 

a technickú činnosť v meste

Zlepšiť informovanosť pomôže stretnutie 
zainteresovaných pred letnou sezónou.

Foto: Juraj GEREK

Foto: Juraj GEREK
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Späť po letnej pauze...
Ale v našej škole len-tak 

prach na prázdne chodby 
v lete nepadal.  Hneď v úvo-
de prázdnin sme školu zapl-
nili smiechom žiakov zúčast-
nených na Rozprávkovom 
letnom tábore. Pravidelne 
oslavujeme príchod letných 
prázdnin zaujímavým progra-
mom pre našich najmenších. 
„Táborovalo“ sa celý týždeň,  
zabavili sme sa pri originál-
nych aktivitách a súťažiach, 
dokonca k nám prišiel aj 
„Kráľ“ a mali sme súkromný 

večerný koncert. 
Triedy sa opäť zaplnili 2. 

septembra a všetkých 336 žia-
kov našej školy mohlo opäť 
začať školský rok plný vých 
skúseností a ešte neodhale-
ných príležitostí. Veľký krok 
to bol  najmä pre naše naj-
menšie prírastky z tried  1. A 
a 1. B. Pani učiteľky, Scarlett 
Slayová a Miriam Plutinská, 
sa rýchlo zoznámili s novými 
tvárami.  Našich 35 prváčikov 
sa už stihlo zabehnúť a usilov-
ne trénujú písanie presných 

čiar a spoznávajú 
písmenká.

Pamätný deň to 
bol aj pre mno-
hých  nováčikov 
na druhom stupni 
našej základnej 
školy. Je už zvy-
kom, že si nás ro-
dičia z neďalekej 
Vavrečky zvolia 
ako najlepšiu voľ-
bu pre vzdelanie 
ich detí, a preto 
sme u nás priví-
tali v úvode roka 
aj mnoho nových 
tvárí z okolitých 
obcí a dúfame, 
že i mnohé bu-
dúce športové 

hviezdy, ktoré k nám prišli 
práve za účelom rozvíjať svoj 
športový talent. Opäť sa nám 
podarilo otvoriť špecializo-
vanú- športovú triedu so za-
meraním na futbal 
a gymnastiku.  Ro-
dičov i žiakov láka 
naša veľká snaha 
podporovať  špor-
tové talenty z re-
giónu Orava. A to 
prostredníctvom 
nadštandardných 
aktivít organizova-
ných v spolupráci 
s našimi pedagógmi 
a  MŠK Námesto-
vo alebo Žilinskou 
futbalovou akadé-
miou, rovnako i Účastníci Rozprávkového letného tábora.                                    Foto: (zš k)

v spolupráci 
so skúsenými  
gymnastkami 
z ŠK Dúha sa 
nám to už nie-
koľko rokov 
darí. Žiakov 
zapájame do 
regionálnych 
súťaží, zúčast-
ňujú sa športo-
vých podujatí,  
podporujeme 
a organizuje-
me špecializo-
vané tréningy 
a mnoho iných 
aktivít.

Záujem žiakov a dôvera 
rodičov nás viac než teší, aj 
tento školský rok sa bude-
me snažiť žiakov motivovať 
a podporovať ich kreativitu 

a kolektívneho ducha v mno-
hých školských súťažiach. 
Už v septembri oslavujeme 
Medzinárodný deň jazykov, 
zapojíme všetky triedy a spo-
ločne oslavujeme kultúru 
a jazyky krajín našich suse-
dov. September sa vždy nesie 
v znamení naskakovania do 
starých dobrých koľají za-
behnutých úloh, povinností, 
ale u nás, samozrejme, aj plá-
novania všetkých zábavných 
podujatí a aktivít pre našich 
žiakov. Veľkou podporou ur-
čite budú aj všetky nové prí-
rastky na našej škole. 

A rovnako sa už všetci ve-
nujeme aj prípravám na osla-
vu 50-tky našej školy, ktorá 
na nás čaká v októbri. Takže 
sa máme na čo tešiť aj tento 
školský rok...

ZŠ  KOMENSKÉHO

Pohľad do usmiatej 1. A.

Športová trieda.              Foto: (žsk)

Pripravte sa, školské dobrodružstvo 
2024/2025 sa začína!

S príchodom septembra sa 
opäť rozozvučal školský zvon-
ček aj na Základnej škole Sl-
nečná. Po krásnych a slnkom 
prežiarených letných dňoch je 
tu nový školský rok 2024/25, 
ktorý sľubuje nové výzvy, 
objavy a množstvo zážitkov. 
Triedy sa po letnej prestávke 
zaplnili zvedavými žiakmi a 
školské lavice sa znovu pre-
mieňajú na miesta, kde sa ro-
dia nové nápady. Septembro-
vé rána sú plné očakávaní, čo 
ponúknu nadchádzajúce dni. 
V škole zavládla známa, no 
predsa vzrušujúca atmosféra, 
plná nových príležitostí či cie-
ľov. 

S radosťou sme medzi nami 
privítali našich prváčikov. Tí 
s menším či väčším očakáva-
ním prvýkrát prekročili škol-
ský prah a zasadli do lavíc, 
kde sa pre nich začína veľké 

dobrodružstvo 
– vstup do ne-
známeho sveta 
písmen, čísel, 
ale aj nadvä-
zovanie no-
vých kamarát-
stiev. Ich prvý 
deň v škole 
bol plný sme-
lých krokov a 
zvedavých po-
hľadov.

Učitelia a 
zam es tnan -
ci našej školy 
sú priprave-
ní viesť svo-
jich žiakov na 
ceste k úspe-
chu,  podpo-
rovať ich, aby 
z každej ho-
diny vyťažili 
maximum a 

zažili radosť z objavovania. 
ZŠ Slnečná sa opäť stáva 
miestom, kde sa stretávajú 
priateľstvá, sny či nové príbe-
hy. S novým školským rokom 
prichádza čerstvá energia a 
nekonečné možnosti pre kaž-
dého žiaka. Nech je školský 
rok 2024/2025 rokom radosti, 
zážitkov, úspechov a  nových 
priateľstiev!

KOLEKTÍV 
ZŠ Slnečná 

Začiatok školského roka nemusí znamenať 
S príchodom jesene a no-

vého školského roka nastá-
va ideálny čas vyraziť do 
prírody a stráviť spoločné 
chvíle aktívnym pohybom. 
Naša Základná škola Sl-
nečná si túto príležitosť ne-
nechala ujsť ani tentokrát 
a  školský rok sme začali 
už tradične turistikou. Veď 
predsa ako lepšie odštar-
tovať školský rok, než po-
bytom v prírode, ktorá nie-
lenže posilňuje tímového 
ducha, ale zároveň umož-
ňuje deťom objavovať jej 
krásy a aktívne sa hýbať.

Žiaci prvého stupňa sa 
prešli turistickým chodní-
kom  na Edyho ranč. Počas 
svojej cesty deti obdivovali 
nádhernú prírodu, dýcha-
li čerstvý oravský vzduch, 
navštívili židovský cintorín 
a na ranči ich čakalo milé 
prekvapenie v podobe mini 
ZOO.  

Žiaci  druhého stupňa 
mali možnosť vybrať si 
z troch turistických trás, 
ktoré sa líšili náročnosťou 
a zvoliť si trasu zodpove-
dajúcu ich fyzickým schop-
nostiam.

Prvá skupina  objavovala 
čaro našej  prírody na okru-
hu okolo Oravskej priehra-
dy. Prešli trasou popod Ma-
gurku, kde  okolité vrchy 
poskytli  výhľad na vodnú 
hladinu a Slanický ostrov 
umenia. Na ceste späť si 

dopriali osvieženie v podo-
be zmrzliny.

Druhá skupina bola o nie-
čo odvážnejšia a zamierila 

sa do Západných Tatier na 
vrch Rákoň. Ten im ponú-
kol zopár aj náročnejších 
úsekov, no výhľad, ktorý 

ich čakal na vrchole, určite 
stál za to. Žiaci mohli obdi-
vovať Roháče ale aj vzdia-
lenejšie  Vysoké Tatry. 

Tretia skupina, ktorá si 
zvolila najnáročnejšiu tra-
su mala pred sebou výzvu 
s názvom Brestová.  Na 

Deti čakalo na ranči prekvapenie v podobe malej ZOO.

Príroda je v septembri očarujúca všade.
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CZŠ

SENIORIZŠ SLNEČNÁ

len návrat do lavíc 
svojej ceste do cieľa 
si žiaci overovali svo-
ju fyzickú kondíciu 
a vytrvalosť po str-
mých horských chod-
níkoch. Ich odmenou 
boli úžasné panora-
matické výhľady na 
Veľkú Fatru, Oravu 
i Roháče.

Celý deň sa nie-
sol v skvelej atmo-
sfére, pričom sa uči-
telia aj žiaci vrátili 
s  nadšením a zápa-
lom do začínajúceho 
školského roka. Takýmto 
štartom  sme chceli de-
ťom ukázať, že škola ne-
musí byť len o učení. Je 
to miesto, kde sa tvoria 
priateľstvá, objavujú nové 
vášne a zažívajú nezabud-

nuteľné okamihy. Tešíme 
sa, že aj tento školský rok 
sa nám spoločne podarilo 
vykročiť správnym sme-
rom.

KOLEKTÍV 
ZŠ SLNEČNÁ  

Úžasné pohľady boli odmenou za náročné výstupy.  Foto: zš s

Na Kréte s Erasmus+
Poznáte Erasmus+? Je to 

program Európskej únie na 
podporu vzdelávania, od-
bornej prípravy, mládeže a 
športu v Európe. Program 
dáva príležitosť študentom, 
žiakom, pedagogickým a od-
borným zamestnancom, dob-
rovoľníkom a iným  stráviť 
obdobie v zahraničí a zlepšiť 
tak svoje poznatky a zručnos-
ti. Program podporuje organi-
zácie, ktoré sa môžu zapájať 
do projektovej spolupráce a 
v rámci partnerstiev zdie-
ľať inovácie vo vzdelávaní. 
Od 29. júla do 2. augusta sa 
na vzdelávaní zúčastnili dve 
učiteľky z CZŠ sv. Gorazda 
v Námestove. Kurz o  in-
kluzívnom vyučovaní vonku 

s využitím digitálnych tech-
nológií sa realizoval vo veľmi 
podnetnom prostredí v meste 
Heraklio na Kréte. Zúčastni-
lo sa osem krajín Európskej 
únie vrátane Slovenska a viac 

ako dvadsať pedagógov 
a lektorov.  Zažili nový prí-
stup inkluzívneho vyučova-
nia vonku, kde sa ráta so za-
hrnutím všetkých študentov, 
bez ohľadu na ich schopnosti 
alebo obmedzenia. Vyskúšali 
si ukážky učenia vonku prak-
ticky a hľadali riešenia vznik-
nutých problémov. Využívali 
sa digitálne technológie ako 
jeden z nástrojov v inkluzív-
nom vyučovaní. Nové digi-
tálne schopnosti v  programe 
eBooks prezentovali účastníci 
na konci kurzu v podobe onli-
ne knihy. Aplikáciu Actionbo-
und pedagógovia využili pri 
poznávaní histórie a kultúry 
krajiny. Nadobudnuté zruč-
nosti a vedomosti využijú vo 
svojej práci.                 (CZŠ)

Účastníci vzdelávacieho kurzu.

Vzdelávanie v inklúzivnom vyučovaní.      Foto: ar czš

Získali sme medzinárodný certifikát a vlajku 
Zelenej školy
Zástupcovia z Cirkevnej 

základnej školy sv. Gorazda 
sa 13. 9. 2024 zúčastnili na 
slávnostnom  odovzdávaní 
medzinárodného certifi kátu 
a vlajky Zelenej školy. Na 
toto ocenenie sme mimo-
riadne hrdí. Téme s názvom 

Zeleň a ochrana prírody 
sme sa venovali dva roky. 
Naše úsilie vidno v škole a 

jej okolí. Tento rok sme sa 
tak zaradili medzi 70 škôl 
na Slovensku, ktoré získa-
li tento certifi kát. Veľmi sa 
tešíme, že sa naši žiaci s ra-
dosťou zapájali do plnenia 
zeleno-školských cieľov. 
Poďakovanie patrí našim 

učiteľom, zamestnancom 
školy, rodičom, starým ro-
dičom, ktorí nám pomáhali 

pri jednotlivých aktivitách. 
Vďaka patrí aj organizáciám 
a fi rmám, ktoré nás podpo-
rili materiálne, alebo svojou 
odbornou činnosťou. V bu-
dúcom dvojročnom období 
sa do Zelenej školy zapojí-
me v téme Voda. Už teraz sa 

tešíme na nové výzvy, ktoré 
nám táto téma prinesie.             

                                 (CZŠ)

Námestovo len jeden bod za Martinom
Krajské športové hry senio-

rov (KŠH) za účasti 11 okres-
ných organizácií v rámci Ži-
linského kraja a takmer 140 
súťažiacich zorganizovala 3. 
septembra Krajská organizá-
cia Jednoty dôchodcov Slo-
venska (JDS) v spolupráci 
s OO JDS v Dolnom Kubíne.
Muži a ženy mohli súťažiť 
v ôsmich disciplínach a troch 
vekových kategóriách. Zá-
stupcovia okresu Námestovo 
– muži obsadili osem a ženy 
päť súťažných disciplín. 

Výber OO JDS Námestovo 
bol na hrách úspešný, získal 
spolu 12 medailí – 4 zlaté, 
6 strieborných a 2 bronzo-
vé, čo mu vynieslo prekva-
pivé 2. miesto (40 bodov), 
len o jeden bod za víťaznou 
OO JDS Martin. V bodovom 

hodnotení boli 
veľmi úspešní 
muži, ktorí sa  
v rámci kraja 
s 24 bodmi  
umiestnili  na 
1. mieste o bod 
pred Martinom, 
ženy skončili 
so 16-timi bod-
mi na 4. mieste. 

Mestská or-
ganizácia JDS 
N á m e s t o v o 
mala vo výbere 
OO až 7 súťa-
žiacich: Štefan 
Pisarčík, Ján 
Pindjak, Margita Grebáčová, 
Daniela Tomovčíková, Fran-
tišek Ptačin, Rudolf Bencúr 
a Václav Nečas. Tento výber 
získal 5 medailí. Ú žien boli 

úspešné: Margita Grebáčová 
so ziskom zlata (hod graná-
tom na cieľ) a Daniela To-
movčíková so ziskom striebra 
(hod granátom na cieľ a streľ-
ba zo vzduchovky). U mužov 

prvenstvo v streľbe zo vzdu-
chovky získal vo svojej ka-
tegórii Ján Pindjak, 2. miesto 
v stolnom tenise vybojoval 
František Ptačin.

Václav NEČAS 

Seniori z družobných miest potvrdili formu v ďalšom turnaji
Námestovskí seniori si 

15. augusta 2024 už po tretí 
raz zmerali sily v bowlin-
govom turnaji so svojimi 
rovesníkmi z družobného 
mesta Orlová. Po dohode 
sa na turnaji stretli tri štvor-
členné družstvá z každého 
mesta, dve zmiešané a jed-
no s čisto ženským zastú-
pením.  

Družstvá MsO JDS boli 
v tomto zápolení mimoriad-
ne úspešné, keď obsadili 
všetky medailové prieč-
ky, pričom to isté platilo aj 
v súťaži jednotlivcov.

Spomedzi druž-
stiev zvíťazil 
tím Námestovo 
A (Štefan Pisar-
čík, Rudolf Ben-
cúr, Anna Jin-
drová a Jozef 
Pindjak) s 1030 
bodmi pred druž-
stvom B (Ján Pin-
djak, Václav Nečas, Marta 
Bencúrová a František Gen-
der) s 993 b. a družstvom 
žien (Zdenka Pisarčíková, 
Margita Grebáčová, Šte-
fánia Nečasová a Božena 
Genderová) s 900 bodmi. 

Na štvrtom mieste skončila 
Orlová B so 705 b. a za ňou 
Orlová A so 703 b. a násled-
ne družstvo žien so 639 b.

Súťaž jednotlivcov vy-
hral Štefan Pisarčík s 305 
bodmi pred Martou Ben-

cúrovou a 276 b. a Rudom 
Bencúrom s 268 b. Najlep-
šími jednotlivcami z Orlo-
vej boli v poradí Vladimír 
Novák, Draha Večorková 
a Eva Staňková.

Záštitu nad ďalším vyda-
reným podujatím seniorov 
prevzal primátor mesta, 
ktorému ďakujeme, rov-
nako tiež Kinderlandu za 
starostlivosť o účastníkov 
a obsluhu hracej techni-
ky. Ďalšie stretnutie pri 
bowlingu sa uskutoční bu-
dúci rok v Orlovej.

Václav NEČAS



8 KULTÚRA Námestovčan  27. 9. 2024

JAKUBA
PTAČINA

7.12.24  19:00 

Talkshow #NAORAVEDOBRE

v Námestove
DOM KULTÚRY

PODNIKATEĽ, ZAKLADATEĽ

A MAJITEĽ DEDOLESU
JAROSLAV CHRAPKO

 LEKÁRKA A PROFESORKA

NEFROLÓGIE

IVANA DEDINSKÁ

DIVOKÁ
CESTOVATEĽKA

VIKTORKA RYS

HOSTITEĽ

JAKUB PTAČIN

A ĎALŠÍ

IDEÁLN
Y

MIKULÁ
ŠSKY

DARČE
K

VSTUPENKY
V PREDAJI

Zažili ste leto 2024?
V našom meste sme zaži-

li pestré a kultúrne leto 2024. 
Mali sme možnosť organizovať 
i hostiť tu festivaly zamerané 
na rôzne cieľové skupiny náv-
števníkov, komerčného, komu-
nitného i duchovného charakte-
ru. Nechýbala hudba, výtvarné, 
tanečné či divadelné umenie. 
Neraz umením a kultúrou ožilo 
celé Námestovo. Prilákali sme 
doň na podujatia tohto druhu 
množstvo nielen domácich, 
návštevníkov z regiónu, ale 

i celého Slovenska. Laikov, 
účinkujúcich či profesionálnu 
obec. O našom meste vychá-
dzali články v celoštátnych mé-
diách a nechýbali ani pozitívne 
reportáže. Kultúra je neoddeli-
teľnou súčasťou nášho života a 
vraví sa, že jej zmysel a úlohu 
si uvedomíme, až keď jej nebu-
de. Veríme, že do tejto krajnos-
ti nezájdeme... Dom kultúry v 
Námestove každý rok s predsti-
hom vystavia premyslenú dra-
maturgiu celého leta. Nešlo by 

to bez našich partnerov, s ktorý-
mi počas roka neúnavne komu-
nikujeme, aby sme sa neustále 
posúvali vpred, aktualizovali, 
hľadali i nachádzali. Je načase 
hrdo, no s pokorou, priznať,  že 
Námestovo sa stalo relevant-
ným hráčom na kultúrno-ume-
leckej mape Slovenska. Podu-
jatia, ktoré organizujeme a tie, 
ktorých sme partnerom, majú 
už dávno presah cez región, 
námestovská kultúra i umenie 
sa stali vývozným artiklom a 
pomáhajú aj cestovnému ruchu 
v meste. Návštevníkom, ktorí 
prišli za umeleckými zážitka-
mi, nevadila ani nižšia hladi-
na Oravskej priehrady, užili si 
tu chvíle plné kvalitnej hudby, 
tanca či divadla a odchádzali 
obohatení o nové skúsenosti i 
ľudský rozmer. Je úplne jed-
no, či počúvame rock, techno, 
historickú či klasickú hudbu, 
máme radi šport, knihy či ume-
nie, podstatné je, aby sme sa 
navzájom rešpektovali a s otvo-
renými očami, ušami, srdcom 
i mysľou uskutočňovali svoje 

ciele, ktoré v menšej či väčšej 
mierke pomáhajú z nášho mes-
ta robiť lepšie miesto pre život.

Zaži leto 2024 sme odštarto-
vali mimoriadne vydareným 
a obľúbeným Dňom mesta a 
športu, leto pokračovalo ko-
merčným NA FESTom, priaz-
nivci klasickej hudby si prišli 
na svoje na Slanickom ostrove 
umenia v rámci Hudobného 
leta. Tretí júlový víkend už tra-
dične patrí gospelovému festi-
valu Verím Pane a v júli dostala 
priestor aj Street Paráda, kto-

rá sa zameriava na komunitu 
street artu, grafi ty, skate a bmx 
priaznivcov. Námestovské di-
vadlo dNO prilákalo na Slanic-
ký ostrov umenia vyše stovku 
návštevníkov z celého Sloven-
ska, nechýbali ani rešpektovaní 
divadelníci či kritici. Augusto-
vý maratón podujatí odštarto-
vala Ibiza párty, ktorú vzápätí 
vystriedal Živý piknik – podu-
jatie Živého priestoru s príjem-
nou atmosférou a komunitným 
zameraním. Dobré jedlo a festi-
valovú náladu ponúkol Slovak  
Food Truck Fest. Priaznivci ta-
nečného umenia sa každý rok 
mimoriadne tešia na multižán-
rový festival tanca a pohybu 
Tanečno. Tento festival pritiah-
ne do nášho mesta každoročne 
to najlepšie z tanečného ume-
nia a je špecifi cký svojou veľ-
kosťou. Obsiahne celý verejný 
priestor mesta, nábrežie, ná-
mestie i celý dom kultúry, kde 
môžete sledovať tie najzložitej-
šie produkcie. Napríklad aj ce-
loslovenskú premiéru taneční-
kov z Barcelony laSADCUM, 
no pricestovali sem ľudia i z 
Talianska, Veľkej Británie, 
Chorvátska, Francúzska, Ma-
ďarska či Grécka. Hneď týž-
deň po Tanečne sme sa vrátili 
v čase, do stredoveku. Nie však 
v zlom zmysle slova! Mali sme 
totiž Deň v minulosti spojený 
s jarmokom tradičných ume-
leckých remesiel. Prázdniny 
zakončili koncerty na miestom 
amfi teátri – obľúbený detský 
interpret Miro Jaroš a na druhý 
deň skvelá Lucie Bílá s kape-
lou Petra Maláska. Defi nitívnu 
bodku za letom dali dobrovoľní 
hasiči a ich tradičné Dožinky 
na Bernolákovom námestí. V 
dome kultúry i priestoroch bý-
valého CVČ pokračovali tiež 

denné tábory, ktoré hostili deti 
z celej Oravy a naše mesto tak 
obsadili deti a ich spev, hudba, 
tanec a iné radostné aktivity. 
Tak ako? Stačilo? Nám, samo-
zrejme, nie! Neuveriteľné tem-
po podujatí pokračovalo aj prvý 
septembrový týždeň. Ten zas u 
nás patrí Slanickému ostrovu 
divadla, multižánrovému fes-
tivalu, ktorý do nášho mesta 
prináša diskusie, výstavy, vzác-
nych hostí, pestrý program, me-
dzinárodné produkcie či pre-
miéru námestovského divadla 
dNO. Letné aktivity sú úspešne 
za nami, a už teraz pripravuje-
me harmonogram na leto 2025.

Vrelá vďaka všetkým – or-
ganizátorom a aktívnym ľu-
dom z Tanečno, Slanický 
ostrov divadla, Živý priestor, 
divadla dNO, festivalu Ve-
rím Pane či dobrovoľným 
hasičom, ktorí nám vždy po-
máhajú na podujatiach... Veľ-
mi si vaše odhodlanie, vašu 
prácu, energiu a čas ceníme, 
pokračujte! A dovoľte mi po-
ďakovať aj mojim kolegom 
z Domu kultúry v Námesto-
ve. Práca v kultúre, ako i v 
mnohých ďalších odvetviach 
nepozná sviatok, víkend či 
8-hodinový pracovný čas. A 
to všetko preto, aby naši divá-
ci, návštevníci boli spokojní 
a usmiati! A v neposlednom 
rade ďakujeme partnerom, 
ktorí nám pomáhajú: Coop 
Jednota Námestovo, Elspol 
Námestovo, EYA interiér, 
KUBIK interiér, Libresso a 
Cukrovinky, DSI DATA. Za 
podporu vďačíme aj Žilinské-
mu samosprávnemu kraju a z 
verejných zdrojov naše podu-
jatia (Deň v minulosti a Hu-
dobné leto) podporil Fond na 
podporu umenia.

Tanečno zaplnilo svojím bohatým programom celé mesto i dom kultúry. Foto: Marek Jančuch

Dobýjanie pevnosti na DNI v minulosti a celková atmosféra je lákadlom pre ľudí z celého 
Slovenska.              Foto: František Smržík

Veľkolepá ohňová šou zakončila ďalší úspešný ročník stredovekého Dňa v minulosti. 
             Foto: Oleksii Kolochko

Inzercia

AJ druhý koncert Hudobného leta zaplnil kostol na Slanickom ostro-
ve umenia, už teraz pracujeme na dramaturgii 2025.  Foto M. Glonek



kultúra 9Námestovčan  27. 9. 2024

Pripravila: Daniela KUBÍKOVÁ riaditeľka Domu kultúry Námestovo

Rekordný august a novinky v kine
Okrem letných aktivít a 

podujatí samozrejme naďa-
lej fungovala Mestská kniž-
nica v Námestove a premie-
talo aj Kino Kultúra. V kine 
sme zvolili prázdninový 
mód a premietali sme aj v 
špeciálnych prázdninových 
dopoludňajších časoch, čo 
sa stretlo s pozitívnou odo-
zvou u detí i rodičov. Kino 
premietalo na plné obrátky! 
August bol totiž najúspeš-
nejším mesiacom v histórii 
nášho kina, navštívilo ho 
viac než  5 000 divákov! 
Zásluhu na tom majú iste aj 
mimoriadne úspešné filmové 
tituly – Vlny či Miki. Sme 

veľmi radi, že práve tieto 
filmy, ktoré hovoria o našej 
nedávnej histórii, patria me-
dzi najviac navštevované. K 
žiadaným filmom sa radí aj 
animák V hlave 2 či ďalší 
slovenský film Kavej. Ďaku-
jeme, že chodíte do kina! Už 
teraz pripravujeme progra-
my na ďalšie dni a chýbať 
nebude ani výber tých naj-
lepších oceňovaných festiva-
lových filmov – prehliadka 
BE2CAN. Program kina od-
porúčame sledovať na našej 
stránke kino.dkno.sk – rea-
gujeme promptne a vypreda-
né tituly opätovne zaraďuje-
me do programu – to všetko 

sa dozviete práve na spomí-
nanej stránke. Samozrejme, 
ku každému filmu sú aj in-
formácie či možnosť zakú-
piť vstupenky online. Dáva-
me do pozornosti tiež platný 
zákon, ktorý hovorí, že film, 
ktorý je neprístupný do 18 
rokov, je naozaj neprístupný 
do 18 rokov. Pri týchto fil-
moch musíme vek divákov 
skontrolovať a nie je dovole-
né ísť na film ani v sprievode 
dospelej osoby. Rozumieme, 
že aj mladší majú radi ho-
rorové žánre, ale vek určuje 
distribútor a my musíme do-
držiavať a aplikovať zákon-
né nariadenia. 

Knihy a prázdniny
Počas letných prázdnin je 

už zvykom, že mestská kniž-
nica trochu preorientuje svo-
ju činnosť. Návštevy žiakov 
a študentov trocha ustúpia, aj 
keď neúnavní čitatelia a čita-

teľky pravidelne prichádzajú. 
Návštev za knihami je však, 
prirodzene, menej. Upravili 
sme preto otváracie hodiny a 
využili prázdniny na čerpanie 
dovoleniek či veľké knižné 
revízie, ktoré sa nedajú robiť 
v normálnom chode knižnice. 

Veľká revízia knižného fondu 
sa robí raz za 6 rokov a kni-
hovníci Danka a Jozef cez 
ňu skontrolovali každý jeden 
knižný zväzok, momentálne 
ich máme cez 22 000. 

Knižnica sa stala aj pravi-
delnou zastávkou v rámci tá-
borov. Kolegovia si pripravi-
li pre deti program, ktorý aj 
zabavil, aj poučil – Prázdni-
nový rozprávkový vláčik, V 
zdravom tele zdravý duch, 
Rozprávkové obľúbené po-

stavičky, Rozprávkový po-
klad v knižnici... 

Aktuálne sme začali s ná-
kupom nových kníh. Sme 
nesmierne šťastní a vďační, 
že nás opäť podporil Fond 
na podporu umenia krásnou 
sumou 12 000 eur.  Ak máte 
nejaký nápad alebo vám ne-
jaká kniha v knižnici chýba, 
smelo nám dajte vedieť – buď 
osobne alebo emailom na 
kniznica@dkno.sk. Projekt 
Mestská knižnica v Námes-
tove – druhý domov čitateľov 
z verejných zdrojov podporil 
Fond na podporu umenia.

Z pripravovaných podujatí 
na jeseň určite vyberáme je-
den tip: 10. októbra 2024 o 
17:00 hod. uvedie do živo-
ta náš kolega Jozefa Medard 
Slovík svoju novú knihu – 
Šachová partia v nebi. Mode-
ruje Peter Zemaník, ktorého 
hlas môžete poznať zo slo-
venského rozhlasu a osobne 
prídu aj zaujímaví hostia – 
ilustrátor knihy Martin Kel-
lenberger a spisovateľka Da-
nuša Dragulová Faktorová. 
Všetkých srdečne pozývame!

V knižnici sa cez prázdniny hádalo, skákalo, tvorilo a trošič-
ku i učilo.

28. 9. sobota 
o 16:00 a 19:00

Radošinské naivné di-
vadlo: Mužské oddelenie

Správa z nemocnice o mu-
žoch, ale aj ženách alebo 
Trpká komédia o tom, ako sa 
otvárajú telá a duše na muž-
skom oddelení.

29. 9. 2024 nedeľa
 o 16:00 

Teáter komika: Prasiatko 
Pigi a jeho dobrodružstvá

Divadelná rozprávková ko-
média nielen pre deti. Zábava 
zaručená!

5. 10. 2024 sobota 
o 19:00 

Richard Autner & Band + 
hosť Nela Pocisková

Obľúbený herec a spevák 
Richard Autner sa spolu so 
svojimi skvelými muzikant-
mi a výnimočným hosťom 
postarajú o nezabudnuteľnú 
atmosféru i zážitok! Kapela: 

Marek Žilinec (bicie, perku-
sie), Boris Čellár (Gitara), 
Milan Koyš (basgitara), Valér 
Miko (klavír), Janko Slezák 
(saxofon), Karol Sipos (trúb-
ka).

20. 10. 2024 nedeľa 
o 16:00 

Fíha tralala – Koleso šťas-
tia

Pozývame na najnovšiu šou 
plnú radosti, spevu a zábavy. 
„Koleso šťastia“ je interak-
tívna zábavná šou, ktorá pri-
nesie vašim deťom nekoneč-
nú radosť a dobrodružstvo. 

22. 10. 2024 utorok 
o 18:00 

Let číslo 124
Známe tváre Lujza Garajo-

vá-Schrameková, Dominika 
Richterová, Juraj „Šoko“ Ta-
baček a Peter Sklár sa pred-
stavia v sviežej divadelnej 
komédii s príbehom z obla-
kov!

2. 11. 2024 sobota 
o 19:00 

Divadlo dNO: Hra na Boha
Oceňovaná inscenácia Ná-

mestovského divadla dNO, 
ktorej námetom sa stala jed-
na z najbeštiálnejších vrážd 
v novodobých dejinách Slo-
venska, ktorá sa odohrala 
v námestovskom kostole v 
roku 1960.

23. 11. 2024 sobota 
o 10:00 a 17:00 

Šmolkovia
Obľúbená muzikálová show 

zavíta v rámci celoslovenské-
ho turné aj do nášho mesta!

16. 11. 2024 sobota 
o 20:00 

dNO: Hranica – v rámci 
Noci divadiel 2024

Divadlo dNO pozýva na 
svoju najnovšiu inscenáciu a 
pripraví si pre vás aj iné pre-
kvapenia, pretože budeme 
sláviť Noc divadiel!

Pozývame vás do domu kultúry

Divadlo dNO píše ďalší úspešný príbeh
 (Pokračovanie z 1. str.) 
Inscenácia sa odohráva  na 

pozadí historického konflik-
tu o rozdelenie Oravy medzi 
Poľsko a Slovensko a odkrý-
va  univerzálne spoločenské 
problémy, ktoré aj dnes roz-
deľujú ľudí na nezmieriteľ-
né tábory. Najbližšia repríza 
v Námestove sa uskutoční 
16. novembra v rámci celo-
európskeho podujatia Noc 
divadiel. Na divákov čaká 
okrem predstavenia aj zau-
jímavý sprievodný program. 
Vstupenky sú v predaji 
v dome kultúry alebo online 
na www.dkno.sk

Výnimočný 
ostrov umenia

Site-specific inscenácia GE-
NIUS LOCI N/A, ktorá sa 
odohráva na Slanickom ostro-
ve umenia, je ďalším dôkazom 
toho, že divadlo dNO vzbu-
dzuje čoraz väčší rozruch na 
slovenskej divadelnej scéne. 
Jediná tohtoročná repríza, kto-
rá sa konala na prelome júla a 
augusta opäť potvrdila mimo-
riadny záujem o toto netradič-
né predstavenie a všetky lístky 
sa vypredali za jedinú hodinu! 

Unikátny koncept divadelného 
predstavenia v strede Oravskej 
priehrady pritiahol divákov 
z celého Slovenska, vrátane 
vzácnej delegácie zo Sloven-
ského národného divadla, via-
cerých režisérov či divadel-
ných kritikov, ktorí o svojom 
zážitku z Námestova prináša-

li reportáže 
v celoštát-
nych médi-
ách.

Budúc-
nosť je 

v dobrých 
rukách
D i v a d l o 

dNO popri 
tvorbe kla-
die veľký 
dôraz aj na 
prácu s deť-
mi a mláde-
žou. Cez leto 
sa venovali 
práci s naj-
m l a d š í m i 
divadelník-
mi – v rám-
ci detského 
tábora spo-
ločne s ko-
legami z hu-

dobného a tanečného odboru 
vychovávali k láske k umeniu 
50 detí od 5 do 15 rokov. Star-
šej mládeži je určený projekt 
Školský výlet na dNO, vďaka 
ktorému navštívi divadlo dNO 
ročne viac ako 2000 študentov 
z celej Oravy. Aktuálne pre-
bieha vzdelávací cyklus pre 
dospelých – tzv. divadNO, do 
ktorého sa ešte stále môže-
te prihlásiť, ak chcete zbližša 
pričuchnúť k divadlu, alebo sa 
stať súčasťou divadelného ko-
lektívu. Neutíchajúci záujem 
divákov, ale aj rastúci počet 
členov vlieva našim divadelní-
kom nádej a silu do ďalšej prá-
ce a tak sa už teraz môžeme te-
šiť na nové zaujímavé projekty, 
inscenácie a úspechy, ktoré nás 
určite milo prekvapia.

Divadlo z verejných zdro-
jov podporuje hlavný part-
ner Fond na podporu umenia. 
Ďakujeme za podporu ďalším 
partnerom: Mesto Námesto-
vo, Dom kultúry v Námesto-
ve, Oravská galéria, Slanický 
ostrov divadla, Akord chata, 
PS parkety, Kubik interiér 
a v neposlednom rade všet-
kým našim diváčkam a divá-
kom. Ďakujeme!

         TEXT A FOTO: dNO

Úspešná reprezentácia SR na medzinárodnom festivale Jirás-
kuv Hronov.

Režisér Lukáš Kubík a herečky Zuzana Bab-
jaková a Nikola Ištvánová po predstavení GE-
NIUS LOCI N-A.

Miro Jaroš vypredal amfiteáter v Námestove
Takmer po dvoch rokoch 

prišiel Miro Jaroš opäť do 
Námestova, aby odohral svoj 
letný koncert, ktorým zaplnil 
celý amfiteáter. Miro Jaroš v 
rámci Disko turné odohral 
s kapelou koncert, ktorý si 
užila celá rodina. Deti si za-
spievali pesničky ako Tobo-
gan, Disko, Balón, Strašidlá 
a veľa ďalších. Tancovali a 
spievali dokonca aj rodičia. 
Miro Jaroš za album Disko 
získal 5-násobnú platinovú 
platňu, venoval ju mame do 
neba. Nosič, ktorý je aj vďa-
ka samplom hitov 90-tych 
rokov retrospektívnou ces-
tou do minulosti, popretká-
vaný moderným zvukom sú-
časnosti, sa za rok 2023 stal 
najpredávanejším albumom. 
Videoklipy z neho, ktorými 
Jaroš priebežne zásoboval 

fanúšikov, už majú dokopy 
viac ako 39 miliónov pozre-
tí. „Z ohlasov na Disko turné 
pre celé rodiny sme nadšení! 
Drina sa vyplatila. Môžem 
už teraz prezradiť, že zvažu-

jeme, že turné bude pokra-
čovať aj budúci rok,“ teší sa 
Jaroš z vydarenej koncertnej 
šnúry.

Text a foto: 
Michal GLONEK



Niť pútí námestovských pút-
nikov do Medžugoria  ma „dĺž-
ku“ už 27 rokov. Tvoria stále sa 
rozrastajúcu rodinu túžiacu byť 
blízko Panny Márie, Kráľovnej 
pokoja. Sú doslova rodina, veď 
ako pochopiť napríklad fakt, 
že ak nemôžu byť ženy práve 
účastné púte, prinesú do autobu-
su pred odchodom napečené ko-
láče, alebo ďalší prídu aspoň za-
mávať a zaželať šťastnú cestu!

Množstvo osobných prosieb, 
vďaky i prosieb za blízkych, 
priateľov a známych, čo žiada-
jú o modlitby, či tých, čo ďakujú 
Panne Márii za vyslyšané mod-
litby, vezie 20. augusta spolu 
s pútnikmi do Medžugoria au-
tobus Jozefa Sochu. Päťdesiatku 
ľudí tvoria prevažne ženy, ale 
aj muži a takmer pätina sú deti! 
Nie všetci sa osobne poznajú, ale 
počas spiatočnej cesty si už bez 
vnútorných zábran v autobuso-
vom priestore zdieľajú najosob-
nejšie dotyky, zážitky a zmeny, 
ktoré v nich „Medžugorie spô-
sobilo“. Sú to silné svedectvá 
ťažko chorého, ženy, ktorá po 
smrti svojej matky pochopila 
jej docenenie, pútničky, ktorá 
pri adorácii pred Oltárnou svia-
tosťou dostala „úlohu“ tlmočiť 
súputnikom slová, že Ježiš ich 
všetkých miluje. Mladá žena sa, 
na chválu Božiu, vyznáva, že 
krátko pred Medžugorím bola 
ešte na vozíčku – a na Podbrdo 
už kráčala naboso... Prosba dl-
horočnej učiteľky, ktorá učila aj 
za bývalého režimu, a dnes veľ-
mi zdôrazňuje potrebu modlitby 
za deti... Deti, ony majú najsil-
nejšie, lebo sú aj najúprimnejšie, 
prosby a svedectvá. Tínedžér sa 
po rokoch stretol práve s touto 
spomínanou, svojou pani uči-
teľkou zo základnej školy v pút-
nickom autobuse, modlil sa za 
ňu a bol z toho šťastný, že ju 
za tie roky v škole mohol objať 
a poďakovať jej... Ďalší z mla-
dých účastníkov išiel na púť 
do Medžugoria, lebo išli blízki, 
... po ceste späť svedčil o tom, 
aký je šťastný, že bol. Dojímavé 
bolo počuť od chlapca, že obe-
toval modlitbu ruženca, aby bol 
veselý, radostný. „Keď som vy-
spovedaný, som radostný. Pred 
Oltárnou sviatosťou som šťast-
ný. Ďakujem, že som si našiel 
takého dobrého kamaráta. Za 
anjelika som túžil mať otca Pav-
la, a vyšlo to. Tie jeho kázne ma 
bavia.“ „Ďakujem Helke, že ma 
naučila jesť nutelu. Kázne ma 
moc nebavia, ale vaše ma bavia, 
otec Pavol, hovorila do mikro-
fónu ďalšia, asi 9-ročná pútnič-
ka. „Chcel som poďakovať, že 

tu môže byť môj otecko a že tu 
môžem byť aj ja“ – vyznal ďalší 
z detských pútnikov. 

To je len niekoľko útržkovi-
to prerozprávaných svedectiev, 
najmä detí, lebo o deťoch, ktoré 
v živote uvažovali inak, alebo sa 
dostali pod vplyv partie, peňazí, 
drog je ďalšie rozprávanie ich 
samých, ale najmä rozprávanie 
o nich.

Súčasťou námestovskej pút-
nickej rodiny je už tri roky deť-
mi spomínaný otec Pavol. Sám 
vyšiel spomedzi detí, o ktorých 
sme už naznačili, že sa dostali 
do stavu, keď svoj život nemali 
vo vlastných rukách a bezrad-
ne sa tomu museli prizerať aj 
ich rodičia. 

Čenakolo. Už nielen medžu-
gorskí pútnici vedia, že táto 
„dedinka“ – záchranné lano 
pre ľudí s rôznymi druhmi 
závislostí, bola istý čas do-
movom aj pre otca Pavla. Žil 
medzi týmito chlapcami, až 
kým si ho Boh nezavolal do 
kňazskej služby. Samozrejme, 
nebolo to až také jednoduché, 
lebo boj so závislosťami je – 
no určite nad ľudské sily... Tri 
roky je kňazom a práve pred 
tromi rokmi prvýkrát slúžil 
v kaplnke v Čenakole svä-
tú omšu. Spolu s nami na tej 
tohtoročnej boli aj „vyliečení“ 
chlapci, mladí muži, svedčiaci 
o predošlom živote „tam“, teda 
mimo Čenakola. Jeden z nich 
bol syn gréckokatolíckeho 

kňaza, ktorý je v Čenakole pre 
závislosť na drogách, užíval a 
predával drogy, ktoré ho stiah-
li na samé dno. V Čenakole sa 
zo závislostí lieči aj so svojím 
bratom. Liečebnými medika-
mentmi sú tu práca a modlitba. 
Celú dedinku – obydlia, kapln-
ku, kuchyňu, jedáleň, športo-
viská atď. atď. si tu postavili 

jej obyvatelia vlastný-
mi rukami. A všetko čo 
konzumujú, si rovnako 
dopestovali vlastnými 
rukami, alebo dostali od 
dobrodincov ako milo-
dary.

Medikamenty – práca 
a modlitba. Aké jedno-
duché a prirodzené pre 
mladých ľudí, ktorí majú 
dostatok síl a rodičia im 
odovzdali vieru v Boha. 
Aké neprekonateľné pre 
ľudí, ktorí pre rôzne dô-
vody uprednostňujú iné 
priority než je pracovať 
a modliť sa. V minulosti 
bolo bežné a normálne, 
že rodičia zapájali do 
práce svoje deti, deti po-
máhali rodičom. Aj keď 
je doba už, chvála  Bohu, 
iná a ľuďom sa dnes žije 
oveľa lepšie, heslo bene-
diktínov – Modli sa a pra-
cuj (Ora et labora) vždy 
bolo a zostane v platnosti. 
Práca – teda aj každá tvo-
rivá činnosť – je, spolu 
s modlitbou, liekom aj pre 
dnešné rodiny s deťmi. 

A čo nám často kládol 
na srdce otec Pavol? Buď-
te veselí! Usmievajte sa, 
nebuďte zachmúrení. Veď 
naším otcom je samotný 
Boh! A našou Matkou je 
Panna Mária, ktorá je stá-
le s nami – v Medžugorí 
i všade.
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Spolu tvoríme
Občianske združenie Živý 

priestor bolo toto leto mimo-
riadne aktívne. Medzi oby-
vateľmi rezonovalo najmä 
jedno z jeho hlavných podu-
jatí s názvom Spolutvoríme, 
ktorého hlavnou myšlienkou, 
odkazom je, že každý človek 
môže svojím záujmom, akti-
vitou a spoluprácou prispieť 
k zlepšeniu miest, kde žije.

Súčasťou programu bolo 
predstavenie príkladov spo-
mínaného prístupu v podobe 
projektov občianskeho zdru-
ženia, ako sú Živý bazén a 
Mlynské sady. Tieto inicia-
tívy menia zanedbané úze-
mia na prístupný a kvalitný 
verejný priestor v Námesto-
ve, ktorý bude slúžiť na stre-
távanie sa a oddych. Zároveň 
sú príkladom toho, ako môže 
aj v našom meste malé úsilie 
priniesť veľké zmeny.

Neoddeliteľnou súčasťou 
podujatia bola aj prezentácia 
a diskusia o kvalite verejné-
ho priestoru a budovaní sil-
nej komunity. Pod záštitou 
platformy Námestovská ob-
čianska večera sa diskusia 
uskutočnila za účasti špeci-
álneho hosťa, architekta On-
dreja Marka, viacnásobného 
držiteľa národného ocenenia 
za architektúru CE ZA AR. 
Ondrej Marko predstavil aj 
pozitívny príklad mesta Le-
opoldov, ktorého prístup k 
tvorbe a rozvoju sú dôkazom 

toho, že aj jednotlivec doká-
že rozbehnúť výraznú pozi-
tívnu zmenu. Tento príklad 
poukázal na to, ako je možné 
skĺbiť občiansku iniciatívu 
a odborné vedenie pri revi-
talizácii mesta, pričom dnes 
Leopoldov slúži ako vzor pre 
ďalšie samosprávy.

Diskusia otvorila dôležité 
témy, ako je význam zapája-

nia obyvateľov do rozhodo-
vania o verejnom priestore a 
ukázala, že aktívna spoluprá-
ca medzi mestom a občanmi 
prináša pozoruhodné výsled-
ky.

Leto s občianskym zdru-
žením Živý priestor bolo aj 
o ďalších úspešných poduja-
tiach, ako Živý piknik, kto-
rý podporil komunitný život 
v Námestove a tiež brigá-
dy zamerané na skrášľova-
nie verejných priestorov v 
Mlynských sadoch a Živom 
bazéne. Tieto aktivity spo-
jili ľudí všetkých vekových 
kategórií a zapojili desiatky 
obyvateľov nášho mesta do 
formovania a zveľaďovania 
nášho spoločného verejného 
priestoru.

Spomínané aktivity sú 
skvelým dôkazom, že každý 
z nás môže prevziať zodpo-
vednosť za svoje okolie a 
prispieť k tomu, aby bolo Ná-
mestovo ešte krajším a prí-
jemnejším miestom na život.

Michal KURTULÍK

Vizualizácia Mlynské sady.                      Autor: Timotej BRIŠ

Na podujatí Spolutvoríme.            Foto: Monika SROKOVÁ

Buďte veselí. Usmievajte sa. Veď naším otcom je Boh

Otec Pavol, ktorý sám píše ikony, nám po svätej omši v kapln-
ke predstavil obraz nad oltárom. Ikona Vzkriesenia je úžasným 
dielom chlapcov z Čenakola. Je zaujímavosťou, že chalani, ktorí 
písali tváre týchto postáv, sa počas tvorby postili o chlebe a vode 
– trvalo to 40 dní a tento pôst i modlitba sú určite zhmotnené 
v tomto nádhernom diele. Čo sa stalo medzi 1. a 3. dňom Ježišov-
ho vzkriesenia? Zostúpil k zosnulým. Toto je presne moment, keď 
Boh zostúpil k zosnulým, keď roztrhol reťaze zla a kľúčom nám 
otvoril brány Neba. Z hrobu vyťahuje Adama a Evu. V svätožia-
re Ježiša sú tri písmená, ide o skratku slov Ten, ktorý Je. Zlatý 
pás je štóla, ktorú používa kňaz, čo znamená, že Ježiš je Najvyšší 
veľkňaz. Biele oblečenie je znak, že je vzkriesený, oslávený. Naľa-
vo sa nachádzajú 3 postavy zo Starého zákona. Vpravo je Dávid, 
vľavo Šalamún. Jeden sa pozerá na Krista, druhý – Dávid sa otá-
ča bokom, vieme prečo... Šalamún hľadí na Otca a Otec hľadí na 
Krista. Je dôležité, aby rodičia hľadeli na Boha. Ak my hľadíme 
na Boha, raz by sa malo v nás zrkadliť, komu sme uverili. Takže 
vľavo sú posatvy Šalamún, Dávid a tretím je jeden z prorokov – 
Eliáš, Izaiáš... Na pravej strane diela sú štyri postavy bez sväto-
žiary, teda nejde o svätých. Sú to štyria spravodliví, ktorých mená 
si môžete dosadiť z ľudí, ktorých ste spoznali a ktorí žijú svätým 
životom. Jedným zo štvorice môže byť zástupca chlapcov, ktorí 
sa v jednom dome v Čenakole koncom 90. rokov starali o závis-
lých, chorých na AIDS, žili s nimi v jednom dome a pomáhali im 
dôstojne dožiť život. Boh stojí na zelenej lúke, ktorá predstavuje 
zem, za ním je nebo, hviezdy,  čo znázorňuje, že On je Pán neba 
a zeme. Znázornené dva kopce zobrazujú ruky Boha Otca, ktorý 
objíma celý moment vzkriesenia. Tento výjav vyjadruje: Toto je 
môj milovaný Syn – v tebe mám zaľúbenie.

Pri troche času môžeme kontenplovať túto ikonu...
        Text: (lá), foto: (ar em)

Posolstvo Panny Márie, 
Kráľovnej pokoja, 25. 8. 2024, 
cez vizionár ku Mariju Lunetti:

„Drahé deti! Dnes je moja mod-
litba s vami za pokoj. Dobro zápasí 
so zlom a chcú zavládnuť vo svete 
a v srdciach ľudí. Vy buďte ľuďmi 
nádeje a modlitby i veľkej dôvery 
v Boha Stvoriteľa, ktorému je všet-
ko možné. Deti moje, nech pokoj 
prevláda vo vašich srdciach a oko-
lo vás. Žehnám vás svojím materin-
ským požehnaním, aby ste, deti moje, 
boli radosťou pre všetkých, ktorých 
stretáte. Ďakujem vám, že ste prijali 
moje pozvanie.“

Za obdobie od 17.  6. 2024 – 17. 9. 2024 nás navždy  opustili títo 
občania Námestova s trvalým pobytom v našom meste. 

(K týmto občanom máme súhlas so zverejnením.)

Odišli z našich radov

Ján Ptačin  11. 7. 2024 36
Jozef Marton  16. 7. 2024 90
Viktor Polťák  22. 7. 2024 70
Mária Mičudová  31. 7. 2024 91
Peter Sitáš, Ing.  14. 8. 2024 73
Margita Kubíková 20. 8. 2024 90
Justína Pudilová  20. 8. 2024 83
Viera Uhliariková 22. 8. 2024 87
Mária Berešová  24. 8. 2024 96 
Jozef Žáčik             24. 8. 2024 66
Mária Nesnadná, MUDr. 30. 8. 2024 81
Veronika Spuchláková   4. 9. 2024 75
Marta Chudjaková   7. 9. 2024 93

ČESŤ ICH PAMIATKE!



Otužilci v bazéne
 plnom ľadu

Oddiel Orava Otužilci sa 
aj tento rok zúčastnil Dní 
mesta a športu, kde svo-
jím stánkom a napusteným 
bazénom s ľadovou vodou 
pritiahli veľkú pozornosť. 
Najmä deti boli nadšené z 
chladu uprostred letného 
tepla. Akcia nielenže pri-
lákala zvedavcov, ale po-
mohla aj priviesť nových 
členov do klubu. Otužilci 
ukázali, že aj v lete môžu 
organizovať úspešné podu-
jatia – na diaľkovom pláva-
ní „Účko“, ktoré sa konalo 
6. júla 2024 na Oravskej 
priehrade, sa zúčastnilo re-
kordných 126 plavcov z ce-
lého Slovenska. Tieto nesú-
ťažné plavecké preteky zo 
Slanického ostrova do Ná-
mestova prebiehali za ide-

álneho počasia. Najmladší 
účastník mal iba 10 rokov 
a najstarší plavec 75 rokov. 
Novú sezónu začínajú 12. 
10. 2024 ako každý rok na 
pláži pri Studničke.

Stolní tenisti 
na medzinárodnej

 scéne
Stolní tenisti TJ Oravan 

sa počas letných mesiacov 
intenzívne pripravovali na 
nadchádzajúcu sezónu. V 
telocvični ZŠ Brehy v Ná-
mestove trénovali trikrát 
týždenne a absolvovali aj 
náročné sústredenie. Vr-

cholom letnej prípravy boli 
tri medzinárodné turnaje 
Satellite Tour 2024, ktoré 
sa konali v Senci, Havířo-
ve (ČR) a Hluku (ČR). Na 
týchto turnajoch si mladí 
hráči preverili svoje schop-

nosti v súbojoch s konku-
renciou z ôsmich európ-
skych krajín.

Vodáci a jachting 
na Orave

Oddiel vodných špor-
tov Godzillaz má za se-
bou dynamickú sezónu. 
Lucka Krasňanová, ktorá 
sa zúčastnila 13 pretekov 
Slovenského pohára a In-
terpohára, patrila medzi 
najaktívnejších preteká-
rov. Vodáci organizovali 
aj detské sústredenie s Pi-
rátskou regatou, ktoré bolo 
zakončené návštevou prie-
hradných vlkov. Pre zruše-
nie Majstrovstvstiev SR v 
jachtingu v Námestove sa 
však pretekári museli pre-
sunúť na Liptov. Na Maj-
strovstvách SR pretekali 
Lucka Krasňanová a Len-

ka Bačová, pričom 
Lenka Bačová si 
na pretekoch „Vi-
niansky strapec“ 
na Zemplínskej ší-
rave vybojovala 3. 
miesto.

Vodácka sezó-
na na Orave vy-
vrcholí tradičným 
podujatím Modrá 
stuha Oravy, ktoré 
sa bude konať 28. 
septembra 2024 na 
Slanickom dvore. 
Ide o 55. ročník 
týchto prestížnych 
jachtárskych pre-
tekov, na ktoré sú 
pozvaní všetci fa-
núšikovia jachtin-
gu.

Basketbalisti na 
medzinárodnom

 turnaji
Basketbalisti BK 

Oravan Námestovo po let-
nej prestávke štartovali na 
medzinárodnom turnaji v 
Kežmarku – Memoriál Ka-
rola Štepánka, kde sa stre-
tli s tímami z Kežmarku, 
Levoče a poľským tímom 

MKS Gorlice. Hoci námes-
tovský tím skončil na 4. 
mieste, získal cenné skúse-
nosti a nové priateľstvá.

Taktiež organizovali stre-
etbalový turnaj vo formáte 
3x3, ktorý sa konal druhú 
septembrovú sobotu. Na-
priek nepriazni počasia sa 
turnaj presunul do telo-
cvične, kde sa stretlo desať 
tímov z Námestova a oko-
lia. Turnaj sa niesol v pria-
teľskej atmosfére a teší sa 
už teraz na ďalší ročník.

Plány
na nadchádzajúcu 

sezónu

V nadchádzajúcej se-
zóne sa basketbalisti BK 
Oravan Námestovo za-
poja do ligovej súťaže 
Slovenskej basketbalo-
vej asociácie (SBA), kde 
budú bojovať o body a 
cenné skúsenosti v II. 
lige. Okrem toho plánujú 
pokračovať v tréningoch 
pre deti, žiakov, mládež 
a dospelých. Zároveň 
majú v pláne nadviazať 
na úspech nultého roční-
ka Žiackej basketbalovej 
ligy a počas tohto škol-
ského roka zorganizovať 
prvý oficiálny ročník tej-
to súťaže.

Oddiel extrémnych 
športov a ďalšie plány

Oddiel extrémnych špor-
tov počas leta zaznamenal 
úspechy na viacerých pod-

u j a t i a c h , 
vrátane Slo-
v e n s k é h o 
a Svetové-
ho pohá-
ra. Medzi 
n a j ú s p e š -
n e j š í c h 
športovcov 

patria To-
máš Tohol, Lucia Čajko-
vá, Ríšo Koleják a Alex 
Juriga. Pred nimi sú ešte 
Majstrovstvá Európy vo 
Švajčiarsku, Majstrovstvá 
Slovenska v Šuranoch a 
Majstrovstvá sveta v Abu 
Dhabi.

 TJ Oravan Námestovo 
ďakuje všetkým sponzo-
rom a mestu Námestovo 
za finančnú podporu, kto-
rá umožňuje športovcom z 
rôznych oddielov dosaho-
vať skvelé výsledky a orga-
nizovať úspešné podujatia. 
Spoločne sa tešia na nad-
chádzajúcu sezónu a ďalšie 
športové výzvy.

Michaela BAČOVÁ 
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Letná športová sezóna v TJ Oravan Námestovo plná zážitkov a úspechov
Letná športová sezóna v Telovýchovnej jednote (TJ) Oravan Ná-
mestovo sa niesla v znamení rôznorodých podujatí, do ktorých 
sa aktívne zapojili viaceré oddiely od otužilcov, vodákov až po 

basketbalistov či extrémnych športovcov. Športové leto ponú-
klo množstvo akcií, ktoré pritiahli stovky divákov, pretekárov a 
nových členov.

Lenka Bačová a Lucka Krasňanová na Majstrovstvách SR v 
jachtingu na Liptovskej Mare.                   Foto: ar TJ Oravan

Našich reprezentantov SR Tomáša Tohola, Luciu Čajkovú (na 
fotografi i) a Angi Ižákovú čakajú kvalifi kácie Majstrovstiev 
Európy vo Švajčiarskom Cadenazzo. Veríme, že sa im bude pod 
krídlami trénera Andreja Mičeka skvele dariť.

Basketbalisti BK Oravan na Memoriáli Karola Štepánka 
v Kežmarku. Na fotografi i zľava: Stepan Aleksyk, Martin Ma-

ťuga, Tomáš 
Z á v o d n ý , 
Adam Štefan 
U h l i a r i k , 
Jozef Kole-
ják, Dávid 
H a j d u č á k , 
Ján Grebáč, 
Dmytro Fis-

Oravskí stolní tenisti, zľava Laura Ferancová, Zojka Žulková, Juraj 
Migra, Emma Chromčáková.

Oravskí jachtári na Zemplínskej šírave. 

Účastníci streetbalového turnaja. Foto: ar



Aj v tomto súťažnom roční-
ku sa Námestovčania prihlási-
li do Slovnaft Cupu a prvé dva 
duely odohrali na trávnikoch 
súperov. Už v prvom z nich sa 
riadne zapotili, keď v Tepličke 
nad Váhom uhrali po riadnom 
hracom čase remízu 1:1. 
Vyrovnávajúci gól vtedy 
strelil Ľubomír Jaššo. Ako je 
v pohári pravidlom, nasledovali 
pokutové kopy. Naši futbalisti 
v nich boli úspešnejší – zvíťazili 
3:2 a postúpili do ďalšieho kola. 
V ňom na nich čakal účastník 
6. ligy Slovan Bystrička. Tu už 
zverenci trénera Rusnáka nepo-
nechali nič na náhodu a všetko 
vybavili už v prvom polčase. 
Víťazstvo 3:0 zariadili svojimi 
gólmi Oleksandr Bilonozhko, 
Vladislav Cicek a Vojtech Fu-
kas.

Postup do 3. kola už znamenal, 
že do metropoly hornej Oravy 
zavíta prvoligový tím a opäť po 
4 rokoch ním bude MŠK Žilina. 
O momentálnej kvalite mužstva 
spod Dubňa svedčil fakt, že 
v Niké lige po siedmich kolách 
ešte neprehrali a majstrovi z Te-
helného poľa uštedrili v Bra-

tislave prehru 0:5. Námestovo 
a široké okolie teda čakal ozajst-
ný futbalový sviatok.

Príjemné počasie, skvele pri-
pravený trávnik, viac ako 650 
divákov, slávnostný úvod – tak 
to vyzeralo na štadióne MŠK 
pred začiatkom duelu. Nástupu 
oboch mužstiev vytvorili poza-
die desiatky mladých futbalo-
vých nádejí v žltočiernych far-
bách. Nasledovalo blahoželanie 
k životnému jubileu, 80-tym 
narodeninám, pána Vladimíra 
Mušáka. Človeka, ktorého ži-
vot je stále spätý s futbalom 
v Námestove. A potom už boli 
na rade futbalisti. A hoci favorit 
zo Žiliny mal loptu na svojich 
kopačkách, prvú strelu na bránu 
vyslal domáci Otruba. Potom 
sa začali presadzovať Šošoni. 
Najprv Kubica ešte zlikvidoval 
priamy kop kapitána hostí Mi-
nárika, no v 22. min. sa po ľavej 
strane presadil Yves Erick Bile 
a z uhla prekonal domáceho 
gólmana. Nasledovali najlepšie 
minúty treťoligistu v zápase. 
V 26. min. Mbang zastavil ak-
ciu súpera, Paliderov pas našiel 
Bilonozhka, jeho strela len tesne 

minula ľavú žrď. O pár momen-
tov Liszka nevyužil chybnú 
rozohrávku a z diaľky netrafil 
opustenú žilinskú bránu. Ten 
istý hráč po akcii Bilonozhka 
ešte pálil na bránu, avšak jeho 
projektil smeroval priamo na 
brankára Belaníka. Z gólu sa ale 
tešil favorit, v 41. min. zvýšil na 
0:2 Patrik Iľko. Po prestávke sa 
znova vyznamenal Kubica pri 
priamom kope Kóšu. Hornoo-
ravci sa snažili o protiútoky, no 
súper im veľa nedovolil. Žilin-
čania hru kontrolovali a v 51. 

min. zvýšili na 0:3, keď svoj 
druhý gól strelil Bile. Pohľadný 
futbal pokračoval bez ďalších 
gólov. Aj preto patril najväč-
ší potlesk rodákovi z Oravskej 
Jasenice Adriánovi Kapráliko-
vi, ktorý v Námestove futba-
lovo vyrastal. Po hodine hry 
vybehol na trávnik a v záve-
re ešte uzavrel skóre duelu na 
0:5. Medzitým strelil štvrtý 
gól Žiliny Basirou Badjie. To 
už boli na trávniku aj mladé 
nádeje Námestova – vekom 
ešte mladší dorastenci Kristi-

án Babinský a Samuel Farský. 
V závere mohli diváci vidieť 
2 priame kopy. Kubica krásne 
zneškodnil delovku Mária Sau-
era, na druhej strane Liszkov 
pokus odvrátil zelený múr hostí 
na roh. Po záverečnom hvizde 
sa zelené farby zmiešali so žl-
točiernymi. Mladé futbalové 
nádeje MŠK obklopili svoje 
idoly zo Žiliny a pýtali si au-
togramy, či žiadali o spoločné 
foto. Medzi mladými futbalis-
tami, pochopiteľne, najdlhšie 
pobudol už spomínaný Kaprá-

lik. Aj takýto sympatický záver 
môže mať futbalové zápolenie.  
Pre námestovský futbal je pote-
šiteľné, že tento pohárový duel 
si prišli pozrieť aj viaceré osob-
nosti  z futbalového diania – 
spomenieme aspoň prezidenta 
Slovenského futbalového zvä-
zu Jána Kováčika či člena Vý-
konného výboru SFZ Karola 
Belaníka. Touto peknou špor-
tovou akciou urobil futbalový 
klub MŠK nášmu mestu dobrú 
reklamu.

Ján SALAJ

MŠK 
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POHÁROVÁ CESTA K ŽILINE

Slovenský pohár (Slovnaft Cup) je, okrem iného, 
aj príležitosťou pre kluby z nižších súťaží zvidi-
teľniť sa. Pri postupe cez prvé kolá súťaže často 
na ich trávniky zavíta klub zvučného mena. Tak to 
bolo v minulých rokoch aj v Námestove, keď sme 
tu privítali prvoligové tímy ako Michalovce, Spartak 
Trnava či MŠK Žilina. Práve s týmto súperom sme 
sa naposledy stretli v Slovnaft Cupe v septembri 
2020. Favorit vtedy zvíťazil na hornej Orave vysoko 
7:0. Neskôr sa však ukázalo, že v tomto covidovom 
roku už v našom tíme šarapatil vírus a viacerí naši 
futbalisti nemohli podať optimálne výkony. 

Foto: Milan ŠVÁBA


